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Protokół zanonimizowany 

Protokół podlega udostępnieniu na zasadach określonych w ustawie z dnia 6 września 2001 roku o dostępie  

do informacji publicznej (t.j. Dz. U. z 2022 poz. 902), z ograniczeniami wynikającymi z art. 5 tej ustawy. W całym 

protokole wyłączono dane osobowe ze względu na prywatność osób fizycznych – podstawa wyłączenia art. 5 ust. 

2 ustawy z dnia 6 września 2001 roku  o dostępie do informacji publicznej w zw. z art. 23 ustawy z dnia 23 kwietnia 

1964 roku Kodeks cywilny. Wyłączenia dokonała Katarzyna Nowicka Inspektor ds. kancelaryjnych Rady Miejskiej 

w Ornecie. 

 

Protokół nr 9/2024 

IV Sesja w dniu 28 sierpnia 2024 zwołana przez Przewodniczącą Rady Miejskiej w Ornecie w dniu  

20 sierpnia 2024 r. na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

(t. j. Dz. U. z 2024 poz. 609 ze zm.). 

Obrady transmitowane i nagrywane przez Urząd Miejski w Ornecie – rejestracja dźwięku i obrazu. 

Miejsce obrad: Sala Sesyjna Urzędu Miejskiego w Ornecie.  

Obrady rozpoczęto 28 sierpnia 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:09 tego samego dnia. 

Lista obecności Radnych, stanowi załącznik  nr 1 do protokołu sesji. 

Lista obecności zaproszonych gości, stanowi załącznik  nr 2 do protokołu sesji. 

Imienny wykaz wszystkich głosowań radnych, stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Anna Bartoszewicz 

2. Alicja Grodowska 

3. Małgorzata Jankowska 

4. Marcin Jotko 

5. Piotr Junko 

6. Adam Kaczmarek 

7. Danuta Kamińska 

8. Daniel Kogut 

9. Józef Marijko 

10. Emil Rońda 

11. Andrzej Salamonik 

12. Paweł Skowyrski 

13. Józef Uzar 

14. Tomasz Włodarczyk 

15. Mariusz Wocial 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie IV sesji Rady Miejskiej w Ornecie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Wręczenie radnemu zaświadczenia o wyborze. 

4. Złożenie ślubowania przez radnego. 

5. Propozycje zmian porządku obrad.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Orneta – druk 22. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w składach osobowych komisji stałych Rady 

Miejskiej w Ornecie – druk 23. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy 

Orneta – druk 24. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu samorządowej instytucji kultury Centrum 

Kultury i Biblioteki Miejskiej im. Franciszka Chruściela w Ornecie – druk 25. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgłoszenia gminy i sołectwa do współpracy  

od 2024 roku w inicjatywie Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego - Odnowa Wsi 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego „Wieś Warmii, Mazur i Powiśla miejscem, w którym warto 

żyć…” – druk 26. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na MGOPS w Ornecie –  

druk 27. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy  

z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego – druk 28. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie zasad odpłatności i wysokości opłat za usługi przewozowe 

w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej 

organizowanym przez Gminę Orneta oraz sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych – druk 29. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Orneta – druk 30. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lidzbarskiemu 

– druk 31. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie inkasa opłat  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk 32. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Orneta na lata 2024-2034 - druk 33. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta 

na 2024 r. – druk 34. 

19. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami.  

20. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

21. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 609 ze zm.)  

22. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

23. Informacje i komunikaty. 
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24. Zamknięcie obrad. 

 

1. Otwarcie IV sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Poproszę Panią Jankowską o przeczytanie komunikatu. 

Radna Małgorzata Jankowska: Informacja dla uczestników 4 sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 

sierpnia 2024 r. Sesja Rady Miejskiej w Ornecie jest transmitowana na żywo i jest rejestrowana w 

formie dźwięku i obrazu. Nagranie sesji jest udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na 

stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie. Administratorem danych osobowych jest Rada 

Miejska w Ornecie. Państwa dane osobowe będą przetwarzane w celu realizacji obowiązków prawnych 

ciążących na administratorze oraz gdy przetwarzanie jest niezbędne do wykonywania zadania 

realizowanego w interesie publicznym lub w ramach sprawowania władzy publicznej powierzonej 

administratorowi. Podstawą prawną przetwarzania danych jest artykuł 6 ustęp 1 litera c i e 

rozporządzenia Unii Europejskiej 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. zwane RODO, w związku z 

artykułem 20 ustęp 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym stanowiącym, iż obrady 

rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Gminy oraz w inny 

sposób zwyczajowo przyjęty. Pełną informację dotyczącą przetwarzania państwa danych osobowych 

można uzyskać na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie i Biuletynie Informacji Publicznej 

urzędu. Klauzula informacyjna wywieszona jest również na drzwiach wejściowych do sali, w której 

odbywa się sesja. Uczestnicy sesji, którzy nie chcą aby ich wizerunek był rozpowszechniany, mogą 

stanąć w miejscu nieobjętym zasięgiem kamer. kamer Informuję.. Jednocześnie informuję osoby 

uczestniczące w sesji Rady Miejskiej aby w trakcie swoich wypowiedzi, bez uzasadnionej potrzeby, nie 

ujawniały danych osób niebędących funkcjonariuszami publicznymi, nie pełniących funkcji publicznej, 

ani niezwiązanych z tą funkcją. Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ornecie Alicja Grodowska. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dzień dobry Państwu. Dzisiejszą sesję chciałam zacząć tak 

nietypowo. Część z nas na pewno wie, że niedawno, śmiercią taką tragiczną, zmarł nasz kolega 

samorządowiec, wójt gminy Dywity Pan Daniel Zadworny i chciałabym uczcić minutą ciszy jego śmierć. 

Proszę wszystkich o powstanie. Dziękuję bardzo. Otwieram 4 sesję Rady Miejskiej w Ornecie. Witam 

bardzo gorąco wszystkich radnych Rady Miejskiej w Ornecie. Witam Pana Adama Kaczmarka, nowego 

radnego, który został wybrany w wyborach uzupełniających. Witam Panią Burmistrz, Panią Katarzynę 

Lasocką. Witam Zastępcę Burmistrza Pana Daniela Piotrkowskiego. Witam Panią Skarbnik Annę Kich. 

Gorąco witam Pana Ireneusza Popiela Zastępcę Wójta Gminy Lidzbark Warmiński. Witam Pana 

Krzysztofa Gulbinowicza Radcę Prawnego. Witam pracowników Straży Miejskiej. Witam wszystkich 

dyrektorów jednostek organizacyjnych Gminy. Witam dyrektorów szkół i przedszkoli. Witam 

wszystkich pracowników Urzędu Miejskiego. Witam Panią Leokadię Adamczyk Przewodniczącą 

Gminnej Rady Seniorów w Ornecie. I gorąco witam wszystkich Sołtysów i Przedstawi... 

Przewodniczących zarządów osiedli. Jak Państwo wiecie, w ostatnim czasie odbywały się wybory 

Sołtysów i Przewodniczących zarządów osiedli, w związku z tym chcielibyśmy Państwu pogratulować, 

tym wszystkim, którzy zostali wybrani, a więc tak troszkę też inaczej ta sesja będzie rozpoczęta.  

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Witam Państwa serdecznie. Pozwólcie, że odczytam gratulacje 

dla naszych wybranych Sołtysów oraz Przewodniczących osiedli. Szanowni Państwo w imieniu własnym 

oraz społeczności Miasta i Gminy Orneta mamy zaszczyt złożyć Państwu serdeczne gratulacje z okazji 

wyboru na zaszczytną funkcję Sołtysa jak również Przewodniczącego rady osiedlowej. Lokalna 

społeczność obdarzyła Państwa zaufaniem, uwzględniając Państwa dotychczasową pracę oraz aktywny 
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udział w życiu wspólnoty. Obejmując taką funkcję stajecie się Państwo, stajecie Państwo przed wielkim 

wyzwaniem, ale także przed możliwością wprowadzenia zmian, inicjatyw i działań, które będą miały 

wpływ na codzienne życie mieszkańców. Jesteśmy przekonani, że Państwa doświadczenie, 

determinacja, energia, oddanie sprawom społecznym oraz aktywność, przyniesie wiele korzyści 

mieszkańcom. Liczymy również na owocną współpracę z Urzędem Miejskim, z nami, która przyniesie 

poprawę życia mieszkańcom oraz rozwój naszej Gminy. Życzymy, aby Państwa praca była otwarta na 

dialog, współdziałanie i realizację wyznaczonych celów. Życzymy by Państwa działania przyniosły, 

przyczyniły się do umocnienia więzi międzyludzkich i do zwiększenia zadowolenia mieszkańców z 

miejsca, w którym żyją. Jeszcze raz serdecznie gratulujemy i życzymy powodzenia w realizacji 

wszystkich planów oraz zamierzeń. Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ornecie Alicja Grodowska, 

Burmistrz Ornety oraz Zastępca Przewodniczącego.  

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Junko: Poprosimy teraz po kolei do odebrania dyplomów. I tak 

poproszę Pana Bogdana Kondyrę wybranego na Sołtysa Sołectwa Augustyny. [Z sali niezrozumiale] 

Zapraszamy Pana Czesława Zysk Sołtysa wsi Bażyny, Pana Łukasza Zawadzkiego Sołtysa Białego Dworu. 

Zapraszamy Panią Reginę Cichosz Sołtyskę Bogatyńskiego. Nie ma, więc przejdziemy dalej. Pan Andrzej 

Mindza Sołtys Chwalęcina. Pan Bartłomiej Gajewski Sołtysa Dąbrówki, zapraszamy. Zapraszamy 

Sławomira Lipiaka, Pana Sławomira Lipiaka Sołtys Drwęczna. Czy jest? Chyba nie ma. Szanowny Pan 

Emil Rońda Sołtys Henrykowa, zapraszamy. Pani Ewa Stawicka Sołtyska Karbowa, zapraszamy. Pani 

Ewelina Rozicka-Waleńczuk Sołtyska Karkajm, zapraszamy. Pan Bartosz Wocial Sołtys Klusajn. Nie ma. 

Pan Jan Kołkowski Sołtys Krosna, też nie widzimy. Pani Mirosława Świszcz Sołtyska Krzykał. Pan Jacek 

Świniarski Sołtys Kumajn, nie widać. Sołtys Miłkowa Pan Jarosław Czeryba. Też nieobecny. Pan Józef 

Marijko Sołtys Mingajn, zapraszamy. Szanowna Pani Monika Zajączkowska-Maziuk Sołtyska Nowego 

Dworu, zapraszamy. Pan Wiesław Rynkiewicz Sołtys Opinu, zapraszamy. Pani Beata Nicgorska Sołtyska 

Osetnika. Nie widać. Pan Gabriel Zamyślewski Sołtys Wojciechowa. Pan Adrian Kubiak Sołtys Woli 

Lipeckiej, zapraszamy. I przechodzimy do Przewodniczących zarządów osiedli. Przewodniczący Zarządu 

Osiedla nr 1 Pan Jarosław Szełemej, zapraszamy. Zarząd Osiedla nr 2, Przewodniczącym został Pan 

Andrzej Welenc, zapraszamy. Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 3, to Pan Andrzej Salamonik, 

zapraszamy. I Pan Paweł Widzicki Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 4. Serdecznie zapraszamy i 

gratulujemy.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Jest to też okazja, żebyśmy mogli się poznać, 

bo nie zawsze wszyscy Sołtysi przychodzą na Radę, a tutaj większość Państwa była. Jeszcze raz gratuluję 

i liczę na owocną współpracę. Dziękuję. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dobrze, przechodzimy do punktu 2 dzisiejszej sesji. 

Stwierdzenia prawomocności obrad. Proszę wszystkich radnych o przyciśnięcie przycisku kworum. 

Dziękuję bardzo. Sesja dzisiejsza jest prawomocna, możemy podejmować uchwały.  

 

3. Wręczenie radnemu zaświadczenia o wyborze. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Teraz chciałabym przekazać głos Przewodniczącej Miejskiej 

Komisji Wyborczej w Ornecie Pani Karolinie Bielińskiej. 

Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej Karolina Bielińska: Szanowni Państwo, Pani 

Przewodnicząca, Pani Burmistrz, Panie i Panowie Radni, Szanowni mieszkańcy. Mam przyjemność 

stanąć tutaj dzisiaj przed Państwem w imieniu Miejskiej Komisji Wyborczej. Chciałabym przede 
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wszystkim podziękować wszystkim osobom zaangażowanym w przeprowadzenie wyborów. Członkom 

Komisji Obwodowej i Miejskiej Komisji Wyborczej a także mieszkańcom, którzy aktywnie uczestniczyli 

w głosowaniu. A teraz odczytam Obwieszczenie.  

 

Obwieszczenie Komisarza Wyborczego w Elblągu I z dnia 8 lipca 2024 r. – stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu sesji. 

Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej Karolina Bielińska: Serdecznie gratuluję wyboru i życzę 

owocnej pracy na rzecz mieszkańców oraz rozwoju naszej gminy i zapraszam do odebrania 

zaświadczenia. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, zamykam punkt 3 dzisiejszej sesji. 

 

4. Złożenie ślubowania przez radnego. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 4. Złożenie ślubowania przez 

radnego Pana Adama Kaczmarka. Bardzo proszę wszystkich o powstanie. 

Radny Adam Kaczmarek: Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, Ślubuję uroczyście 

obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców. Ślubuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Proszę Panią Burmistrz o zabranie głosu. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Ja osobiście w imieniu własnym oraz całej naszej tutaj 

społeczności i Rady Miejskiej, serdecznie gratuluję i liczę na owocną współpracę, także jeszcze raz 

gratuluję Panie Adamie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Zamykam punkt 4 i teraz musimy mieć 

chwilę przerwy, bo tutaj musimy logistycznie, technicznie przygotować komputery, tak?  

5 minut przerwy.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Zapraszam już wszystkich na miejsca. Teraz udzielam głosu 

Panu radnemu Adamowi Kaczmarkowi, który poprosił mnie o głos. 

Radny Adam Kaczmarek: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Państwo Burmistrzowie, Szanowni 

Państwo. W dniu 7 lipca bieżącego roku, odbyły się wybory uzupełniające do Rady Miejskiej w okręgu 

wyborczym nr 5, obejmującym bloki mieszkalne przy ulicy Przemysłowej od numeru 3 do numeru 13 

oraz budynki do numeru 51. Dzięki wysokiej, jak na wybory uzupełniające, frekwencji, mieszkańcy 

okręgu nr 5, powierzyli mi zaszczytny mandat radnego Rady Miejskiej w kadencji 2024-2029. Z tego 

miejsca, chciałbym z całego serca podziękować, wszystkim tym, którzy mi zaufali i oddali swój głos na, 

za moją kandydaturę. Chciałbym zaznaczyć, że uczynię wszystko co jest w mojej mocy, aby godnie a 

przede wszystkim skutecznie i bez wyjątku, reprezentować wszystkich mieszkańców okręgu nr 5. 

Szczególne podziękowania kieruję do mojej rodziny, która stanowiła trzon komitetu Wyborczego 

Wyborców Adama Kaczmarka. Mojej mamie, która w wieku 81 lat była moim pełnomocnikiem 

wyborczym, mojej żonie oraz córce, która, że tak powiem obskakiwała Facebooka, brzydko mówiąc, 

kolokwialnie. Podziękowania należą się wszystkim tym, mieszkańcom, którzy, których nie będę 

wymieniał z imienia i nazwiska, a którzy pomagali mi na każdym kroku kampanii wyborczej, wspierając, 

doradzając i agitując za moją osobą. Dziękuję również za słowa wsparcia wszystkim mieszkańcom, z 

całej Gminy Orneta, którzy nie brali udziału w głosowaniu a wspierali mnie swoim dobrym słowem i 

wsparciem. Dziękuję również moim kolegom, z Komitetu Wyborczego Wyborców Porozumienia 

Niezależnych oraz byłemu Burmistrzowi Ornety Irkowi Popielowi, za zaangażowanie i wsparcie podczas 

kampanii wyborczej. Jest to dla mnie nowe wyzwanie, ponieważ do tej pory przez 18 lat 
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reprezentowałem w samorządzie, w Radzie Miejskiej mieszkańców okręgu wyborczego nr 1. W tej 

kadencji moimi priorytetami, które, które będą mi przyświecały w mojej działalności jako radnego 

będzie przede wszystkim zadbanie o porządek i bezpieczeństwo, oczywiście przy współpracy z 

samorządem powiatowym, przy ulicy Przemysłowej. Mam nadzieję, że przy współpracy z Radnymi 

Rady Miejskiej i Panią Burmistrz oraz samorządem powiatowym, uda się zmodernizować parking 

samochodowy przy ulicy Przemysłowej od strony boiska, od strony stadionu miejskiego. Z budową 

przedszkola, będzie problem, tak jak już rozmawialiśmy, ale bardzo realne jest wybudowanie żłobka 

przy Przedszkolu nr 2 i na pewno będę dążył do tego i wspomagał tutaj wszelakie działania samorządu, 

żeby taki żłobek powstał. Chciałbym również podjąć współpracę z Zarządem Spółdzielni Mieszkaniowej 

,,Drwęca” w tematach dotyczących spraw gminy Orneta. Poza tym, deklaruję chęć współpracy ze 

wszystkimi Radnymi Rady Miejskiej oraz z Panią Burmistrz, w sprawach dotyczących mieszkańców całej 

Gminy Orneta. Dziękuję bardzo. 

 

5. Propozycje zmian porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Otwieram punkt 5 dzisiejszego posiedzenia. 

Propozycje zmian porządku obrad. Czy ktoś ma propozycje zmian do dzisiejszego porządku obrad? Pani 

Burmistrz. Proszę bardzo. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Proszę o wykreślenie punktu 13, wykreślenie z porządku obrad 

punktu 13 - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad odpłatności i wysokości opłat za usługi 

przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze użyteczności 

publicznej organizowanym przez gminę Orneta oraz sposobu ustanawiania wysokości opłat 

dodatkowych, druk 29 oraz wykreślenie punktu 14 - Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym 

jest Gmina Orneta, druk 30. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Jeszcze zapomniałam, dobrze, że to pani 

Gosia mi podpowiedziała, bo doszedł Pan Radny Adam Kaczmarek, jeszcze raz musimy dokonać 

potwierdzenia prawomocności sesji. Proszę wszystkich radnych o naciśnięcie przycisku kworum.  

Pan Mariusz Wocial. Dobrze, dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa chce zgłosić jakieś propozycje 

zmian w porządku obrad? Nie widzę. Chwila przerwy... Musimy przegłosować, tak, dobrze.  

Czyli musimy przegłosować: Kto z Państwa radnych jest za wykreśleniem punktu 13 - Rozpatrzenia 

projektu uchwały w sprawie zasad odpłatności i wysokości opłat za usługi przewozowe w publicznym 

transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej organizowanym przez 

Gminę Orneta oraz sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych, druk 29 oraz punktu 14... 

Jednego, tak, dobrze, czyli punkt 13. Kto z Państwa jest za? Kto przeciw? Proszę o podniesienie 

mandatu i naciśnięcie przycisku. Dziękuję bardzo. Punkt 13 porządku obrad został wykreślony. 

 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wykreślenie punktu 13 Rozpatrzenie 

projektu uchwały sprawie zasad odpłatności i wysokości opłat za usługi przewozowe w publicznym 

transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej organizowanym przez 

Gminę Orneta oraz sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych – druk 29. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 
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Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Teraz przechodzimy do przegłosowania wykreślenia punktu 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest gmina Orneta. Kto z Państwa jest za 

wykreśleniem punktu 14? Proszę o podniesienie mandatu i naciśnięcie przycisku. Dziękuję bardzo. 

Punkt 14 zostaje wykreślony. Teraz chwileczkę przerwy, żeby Pani Kasia mogła wykreślić te punkty. 

Dobrze zamykam punkt 5. 

 

Głosowano w sprawie: Propozycje zmian porządku obrad. Wykreślenie punktu 14 Rozpatrzenie 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Orneta – druk 30. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Zmieniony porządek obrad: 

1. Otwarcie IV sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Wręczenie radnemu zaświadczenia o wyborze. 

4. Złożenie ślubowania przez radnego. 

5. Propozycje zmian porządku obrad. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Orneta – druk 22. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w składach osobowych komisji stałych Rady 

Miejskiej w Ornecie – druk 23. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy 

Orneta – druk 24. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu samorządowej instytucji kultury Centrum 

Kultury i Biblioteki Miejskiej im. Franciszka Chruściela w Ornecie – druk 25. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgłoszenia gminy i sołectwa do współpracy od 2024 

roku w inicjatywie Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego - Odnowa Wsi Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego „Wieś Warmii, Mazur i Powiśla miejscem, w którym warto żyć…” – druk 26. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na MGOPS w Ornecie – druk 27. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem o 

świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego – druk 28. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie zasad odpłatności i wysokości opłat za usługi przewozowe 

w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej 

organizowanym przez Gminę Orneta oraz sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych – druk 29. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Orneta – druk 30. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Lidzbarskiemu – druk 31. 
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16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie inkasa opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi – druk 32. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024-2034 - druk 33. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2024 r. – druk 34. 

19. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

20. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

21. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 609 ze zm.) 

22. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

23. Informacje i komunikaty. 

24. Zamknięcie obrad. 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Orneta – druk 22. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 6. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę Orneta. Bardzo proszę Pana 

Zastępcę Burmistrza o kilka słów o projekcie uchwały. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: W projekcie tej uchwały chcemy zmienić tryb wejścia 

w życie uchwały, która została podjęta 26 czerwca 2024 r. W poprzedniej uchwale zastosowaliśmy 

niewłaściwy tryb wejścia w życie tej uchwały. Ta, ten projekt tylko to obejmuje. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do projektu uchwały?  

Nie widzę. Chciałam poinformować, że Komisja Oświaty, Kultury, Sportu ,Turystyki i Spraw Społecznych 

oraz Komisja Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. Teraz przejdziemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały? 

Proszę o podniesienie mandatu i przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała 

została przyjęta 15 głosami za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Zamykam punkt 6 dzisiejszego 

posiedzenia. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Orneta – druk 22. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Uchwała nr BRM.0007.45.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 sierpnia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu sesji. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w składach osobowych komisji stałych Rady 

Miejskiej w Ornecie – druk 23. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 7 Rozpatrzenie projektu uchwały  

w sprawie zmian w składach osobowych komisji stałych Rady Miejskiej. Wcześniej już rozmawiałam  

z Panem Radnym Adamem Kaczmarkiem, wyraził wolę uczestnictwa w Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych. Chciałam spytać, czy Pan podtrzymuje swoją decyzję? 

[wypowiedź z Sali niezrozumiała] Czyli w tej komisji na dzień dzisiejszy chce Pan pracować. Tak. Dobrze, 

dziękuję bardzo. W związku z tym przechodzimy do głosowania. Kto jest za uchwaleniem zmian w 

składach osobowych komisji stałych Rady Miejskiej w Ornecie? Proszę o podniesienie mandatu i 

przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję, uchwała została podjęta 15 

głosami za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Zamykamy punkt 7. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w składach osobowych komisji 

stałych Rady Miejskiej w Ornecie – druk 23. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Uchwała nr BRM.0007.46.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 sierpnia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 6 do protokołu sesji. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy 

Orneta – druk 24. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 8. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Orneta, druk 24. Poproszę Panią 

Burmistrz o kilka słów na temat projektu uchwały. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu 

ogólnego gminy Orneta podyktowana jest przystąpieniem, jest zmianą przepisów ustawy o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym, które obligują wszystkie gminy do zastosowania się do tych 

przepisów i niezbędnym jest, aby do końca przyszłego 2025 roku taki plan ogólny uchwalić. Wobec 

powyższego niezbędne jest podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do tego planu. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę, również informuję że Komisja Oświaty Kultury Sportu Turystyki i Spraw Społecznych Rady 

Miejskiej, Komisja Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego oraz wspólne 

posiedzenie komisji stałych pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. A więc przechodzimy do 

głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem, proszę o podniesienie mandatu i naciśnięcie 

przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Uchwała została przyjęta jednogłośnie, 

15 głosami za. Zamykam punkt 8 dzisiejszego posiedzenia. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu 

ogólnego gminy Orneta – druk 24. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 
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Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Uchwała nr BRM.0007.47.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 sierpnia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu sesji. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu samorządowej instytucji kultury 

Centrum Kultury i Biblioteki Miejskiej im. Franciszka Chruściela w Ornecie – druk 25. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 9. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie zmiany statutu samorządowej instytucji kultury Centrum Kultury i Biblioteki Miejskiej im. 

Franciszka Chruściela w Ornecie. Poproszę Pana Zastępcę Burmistrza o wprowadzenie do projektu 

uchwały. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: W projekcie uchwały proponujemy likwidację filii 

Henrykowo. Podyktowane jest to zmniejszeniem ilości czytelników. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę informuję że Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych, Komisja Budżetu, 

Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego, komisja wspólna, wspólne posiedzenie, Radni na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. A więc przechodzimy 

do głosowania. Kto z państwa jest za przyjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Uchwała została przyjęta 12 głosami za, 0 przeciw, przy 3 głosach wstrzymujących się. Zamykamy punkt 

9 porządku obrad dzisiejszych. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu samorządowej 

instytucji kultury Centrum Kultury i Biblioteki Miejskiej im. Franciszka Chruściela w Ornecie – druk 25. 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (12) Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Piotr Junko, Adam Kaczmarek, 

Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, 

Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Anna Bartoszewicz, Marcin Jotko, Emil Rońda 

 

Uchwała nr BRM.0007.48.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 sierpnia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 8 do protokołu sesji. 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgłoszenia gminy i sołectwa do współpracy od 2024 

roku w inicjatywie Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego - Odnowa Wsi Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego „Wieś Warmii, Mazur i Powiśla miejscem, w którym warto żyć…” – druk 

26. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 10. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie zgłoszenia gminy i sołectwa do współpracy od 2024 roku w inicjatywie Samorządu 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego Odnowa Wsi Województwa Warmińsko- Mazurskiego ,,Wieś 

Warmii i Mazur i Powiśla, miejscem w którym warto żyć...”. Poproszę Panią Burmistrz o kilka słów na 

temat projektu uchwały. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Podjęcie tej uchwały umożliwi przystąpienie do tej inicjatywy, 

którą ogłosił Wojewoda. Do tej inicjatywy zgłosiło się jedno Sołectwo Henrykowo i aby móc realizować 
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zadania, które będą w przyszłości możliwe i żeby Sołectwo miało możliwość wzięcia udziału w tej 

inicjatywie rozwojowej, potrzebna jest, niezbędne jest podjęcie przez Państwa tej uchwały o 

przystąpieniu do tej inicjatywy. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę, informuję, że na wspólnym posiedzeniu komisji stałych uchwała została zaopiniowana 

pozytywnie. Przechodzimy do głosowania uchwały. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały? 

Proszę o podniesienie mandatu i przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Informuję, że uchwała została przyjęta jednogłośnie, 15 głosami za. Zamykamy punkt 10 porządku 

obrad. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgłoszenia gminy i sołectwa do 

współpracy od 2024 roku w inicjatywie Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego - Odnowa 

Wsi Województwa Warmińsko-Mazurskiego „Wieś Warmii, Mazur i Powiśla miejscem, w którym warto 

żyć…” – druk 26. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Uchwała nr BRM.0007.49.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 sierpnia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 9 do protokołu sesji. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na MGOPS w Ornecie – druk 27. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 11, otwieram punkt 11. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Miejski Ośrodek.... Miejsko-Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Ornecie. Poproszę Panią Przewodniczącą Komisji Skarg i Wniosków o 

wprowadzenie do projektu uchwały. 

Radna Anna Bartoszewicz: Szanowni Państwo, skarga wpłynęła do Rady Miejskiej z Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego, które stwierdziło, że Rada Miejska jest właściwa do rozpatrzenia tej skargi. 

Komisja, Komisja Skarg i Wniosków i Petycji, po zapoznaniu się z całą dokumentacją stwierdziła, że 

MGOPS podjął wszelkie czynności i wsparła możliwymi środkami brata skarżących. Ponadto tutaj osoby 

skarżące, nie wykazały się pełnomocnictwem do reprezentowania swojego brata, w związku z 

powyższym Komisja uznała skargę za bezzasadną. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę, a więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu 

uchwały? Kto przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała została podjęta jednogłośnie, 15 głosami za. 

Zamykam punkt 11 porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na MGOPS w 

Ornecie – druk 27.  

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 
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Uchwała nr BRM.0007.50.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 sierpnia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 10 do protokołu sesji. 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy  

z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego – druk 28. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 12. Rozpatrzenie projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem o oświadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego. Poproszę Panią Burmistrz o kilka słów na temat projektu uchwały. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Planujemy przystąpienie do wprowadzenia publicznego 

transportu zbiorowego, który będzie umożliwiał dostęp z odległych, wszystkich zakątków naszej gminy, 

z odległych wsi, tak jak Wola Lipecka, jak Osetnik, jak Chwalęcin dostanie się do centrum, czyli do 

Ornety. Komunikacja ma na celu, wykluczenie, przede wszystkim naszych mieszkańców, z życia 

codziennego. Umożliwi poruszanie się po całej gminie, swobodnie, każdemu mieszkańcowi, uzyskując 

przez to wiadomo, możliwość dostępu zarówno do szkoły, do pracy, do lekarza, do sklepu. W tej chwili 

nie mamy czegoś takiego. Jest tylko dowóz dzieci do szkół i transport odbywa się tylko 2 razy dziennie 

i oprócz… transport ten również nie obejmuje okresów, świąt, nie obejmuje wakacji, ferii. Transport 

publiczny ma na celu, żeby ten transport zbiorowy był całoroczny, nieograniczony, także podjęcie tej 

uchwały umożliwi nam przystąpienie do procedury zawarcia umowy z operatorem o oświadczenie 

usług, właśnie w zakresie tego transportu zbiorowego. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę. Również informuję, że komisje obradujące przed dzisiejszą sesją, czyli Komisja Oświaty, Kultury, 

Sportu, Turystyki i Spraw Społecznych, Komisja Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Bezpieczeństwa 

Publicznego oraz wspólne posiedzenie, na wspólnym posiedzeniu komisji stałych uchwała została 

pozytywnie zaopiniowana. A więc, przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały? Proszę o podniesienie mandatu i przyciśnięcie przycisku. Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała została podjęta 10 głosami za, zero głosów przeciw, 5 głosów 

wstrzymujących. Zamykamy punkt 12 porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego – druk 28. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (10) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Piotr Junko, 

Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Emil Rońda, Paweł Skowyrski, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Marcin Jotko, Adam Kaczmarek, Józef Marijko, Andrzej Salamonik, Józef Uzar 

 

Uchwała nr BRM.0007.51.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 sierpnia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu sesji. 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie zasad odpłatności i wysokości opłat za usługi przewozowe 

w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej 

organizowanym przez Gminę Orneta oraz sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych – druk 29. 

(punkt zdjęto z porządku obrad) 
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Orneta – druk 30. (punkt zdjęto 

z porządku obrad) 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Lidzbarskiemu – druk 31. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 15, otwieram punkt 15. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatu, Powiatowi 

Lidzbarskiemu. Poproszę Panią Skarbnik o kilka słów wprowadzających. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Szanowni Państwo, udziela się pomocy finansowej Powiatowi 

Lidzbarskiemu w ogólnej kwocie 194 158.70 zł, z przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji zadań: 

Przebudowa drogi dla pieszych na ulicy Polnej, Przebudowa drogi dla pieszych na ulicy Przemysłowej, 

Przebudowa drogi powiatowej na odcinku Osetnik-Spędy. Powyższe środki są zabezpieczone w 

budżecie Gminy, dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę. Na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, w dniu wczorajszym, uchwała otrzymała pozytywną 

opinię. Przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem? Proszę o podniesienie 

mandatu i przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała została podjęta 

jednomyślnie, 15 głosami za. Zamykamy punkt 15 dzisiejszego posiedzenia. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Lidzbarskiemu – druk 31. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Uchwała nr BRM.0007.52.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 sierpnia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 12 do protokołu sesji. 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie inkasa opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi – druk 32. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 16. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie inkasa opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Poproszę 

Panią Skarbnik o poinformowanie o projekcie uchwały. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: W niniejszym projekcie uchwały dokonuje się zmiany załącznika nr 1, który 

mówi o zmianie w wykazie sołtysów, w związku z wyborem nowych sołtysów na nową kadencję, ten 

załącznik musiał zostać uszczegółowiony i zmieniony. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Na wczorajszym wspólnym posiedzeniu 

komisji stałych uchwała została zaopiniowana pozytywnie. Przejdziemy teraz do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała została 

przyjęta 15 głosami za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Zamykamy punkt 16 dzisiejszego porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie inkasa opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk 32. 
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Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

Uchwała nr BRM.0007.53.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 sierpnia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 13 do protokołu sesji. 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024-2034 - druk 33. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Przechodzimy do punktu 17. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 

2024-2034. Również poproszę Panią Skarbnik o kilka słów na temat projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Zmiany dokonane w Wieloletniej Prognozie Finansowej są spójne z 

uchwałą zmian w budżecie na rok 2024 i dotyczą one wartości zbiorczych. Ulega zmianie jedno 

przedsięwzięcie wieloletnie, tak zwane pod nazwą Modernizacja infrastruktury drogowej przy  

ul. Zielonej i ul. 1 Maja. To zadanie finansowo zostaje przeniesione na rok 2025 rok, czyli płatności 

zostaną dokonane w 2025 roku, całościowe, dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę. Informuję, że na wczorajszym posiedzeniu komisji stałych uchwała otrzymała opinię pozytywną. 

Przejdziemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta? Proszę o 

podniesienie mandatu, przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie, 15 głosami za. Zamykam punkt 17 dzisiejszego posiedzenia. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024-2034 - druk 33. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Uchwała nr BRM.0007.54.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 sierpnia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 14 do protokołu sesji. 

 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2024 r. – druk 34. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 18. Rozpatrzenie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2024 rok. Również proszę Panią 

Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Zwiększenie dochodów i wydatków, planu dochodów i wydatków 5000 zł 

dotacja celowa przyznana na wniosek, od Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 

zadanie Zakup i wykonanie nasadzeń krzewów i drzew miododajnych, 50 000 zł dofinansowanie 

remontu drogi gminnej Krosno-Kumajny przez Nadleśnictwo Orneta, 25 000 zł bezzwrotna pomoc 

finansowa na zadanie Dożynki Powiatowo-Gminne 2024 w Karkajmach, pozyskane na wniosek, z 
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Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, 25 000 darowizny przekazane przez firmy z Powiatu 

Lidzbarskiego, również z przeznaczeniem na dożynki powiatowo-gminne, 143 673 zł kwota zwrotu 

części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2023 roku zgodnie z decyzją Wojewody 

Warmińsko-Mazurskiego. I te środki przeznacza się na: 90 000 pokrycie planu do wozu i odwozu dzieci 

do szkół i przedszkoli, 10 000 zł dofinansowanie wyżywienia i zakupu materiału dla funkcjonariuszy 

pełniących służbę w Komisariacie Policji w Ornecie, 1000 zł wkład własny do zakupu i nasadzeń drzew 

miododajnych, 42 673 zł bieżące remonty przepustów i dróg gminnych, 9 621 zł są to wpływ 

odszkodowania od ubezpieczyciela za szkody wyrządzone ulewą w placówkach Szkoły Podstawowej nr 

1, w Bażynach oraz w Ośrodku Sportu w Ornecie. Zmniejszenie dochodów: 902 500 zł. Jest to 

zmniejszenie, ale tym samym przeniesienie planu dochodów na rok 2025, dotyczy to remontu 

Modernizacja ul. Zielonej i ul. 1 Maja, to jest dofinansowanie z Polskiego Ładu oraz 98 500 zmniejszenie 

planu dochodów z tytułu wpłat ze sprzedaży nieruchomości gminnych. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, czy są pytania do projektu uchwały? Nie 

widzę. Informuję, że w dniu wczorajszym na wspólnym posiedzeniu komisji stałych uchwała otrzymała 

opinię pozytywną. Przejdziemy teraz do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu 

uchwały? Proszę o podniesienie mandatu i przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie, 15 głosami za. Zamykam punkt 18 porządku dzisiejszej sesji. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Orneta na 2024 r. – druk 34. 

Wyniki głosowania ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Anna Bartoszewicz, Alicja Grodowska, Małgorzata Jankowska, Marcin Jotko, 

Piotr Junko, Adam Kaczmarek, Danuta Kamińska, Daniel Kogut, Józef Marijko, Emil Rońda, Andrzej 

Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, Tomasz Włodarczyk, Mariusz Wocial 

 

Uchwała nr BRM.0007.55.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 28 sierpnia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 15 do protokołu sesji. 

 

19. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 18. Sprawozdanie Burmistrza z 

pracy w okresie między sesjami. Poproszę Panią Burmistrz o przedstawienie sprawozdania. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: W okresie wakacyjnym, czyli od 26 lipca do wczoraj. Bardzo dużo 

było wydarzeń, nie będę dat czytać, tylko po kolei, mniej więcej, jak to wszystko się kształtowało. 

Najpierw spotkanie, odbyło się spotkanie z przedstawicielami wszystkich organizacji imprezy Dni 

Ornety, podsumowujące. Wzięliśmy udział w Zgromadzeniu Wspólników, członków Stowarzyszenia 

Domu Warmińskiego, gdzie zatwierdzony został sprawozdanie finansowe za 2023 oraz wybór nowych 

władz nastąpił. Wzięliśmy udział w ceremonii odpustu w Parafii Greckokatolickiej, spotkaliśmy się z 

panią Dyrektor oraz księgową Centrum Biblioteki i Kultury z przedstawicielami z nadzoru budowlanego 

w Lidzbarku, w sprawie toczących się postępowań, z przedstawicielami środowiska głuchoniemych w 

sprawie możliwości organizacji międzynarodowego zlotu BMW. Spotkanie z urbanistą w sprawie 

kontynuacji przygotowanego miejscowego planu w Bażynach. Wzięliśmy udział w 4 Warmińsko-

Mazurskich Dniach Pola organizowanych przez ODR oraz w dniu 4 lipca miała miejsce Objazdowa 

Komisja Rady Miejskiej, w której również wzięliśmy udział. W Górowie Iławeckim braliśmy udział w 

Dniach Górowa Iławeckiego, spotkaliśmy się również z dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w 
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sprawie przebiegu wykonywania inwestycji drogowych Ogrodowa i Kwiatowa. Spotkaliśmy się z 

przedstawicielami SIM-ów w sprawie omówienia zasad realizacji projektu-wizyta studyjna. Spotkaliśmy 

się z Komendantem Powiatowym Policji w sprawie współpracy, z dyrektorem Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w sprawie realizacji drogi Orneta-Pieniężno, wzięliśmy udział w Święcie Wsi Nowy Dwór 

zorganizowanym przez Sołectwo Nowy Dwór. Spotkaliśmy się również z Panią Poseł na sejm Katarzyną 

Królak, w sprawie przeprowadzenia przez nią szkoleń dotyczących z pozyskiwania funduszy 

zewnętrznych przez nasze Stowarzyszenia, Koła Gospodyń Wiejskich. Spotkaliśmy się również z panem 

Burmistrzem Pieniężna w sprawie współpracy. Otworzyliśmy wystawę w Galerii Art-Nova, naszej 

artystki. Wzięliśmy udział w obchodach Święta Policji w Lidzbarku Warmińskim, przeglądzie 

gwarancyjnym Parku Miejskiego, spotkaliśmy się również ponownie z dyrektorem Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w sprawie organizacji ścieżek rowerowych na terenie naszej gminy. Wzięliśmy udział w 

spotkaniu z Wiceministrem Rozwoju Regionalnego i Technologii dotyczącym dyrektywy budynkowej, 

to jest pozyskiwania funduszy w sprawie efektywności energetycznej. Spotkaliśmy się z Wojewódzkim 

Konserwatorem Zabytków oraz jego współpracownikami w sprawie zasad współpracy na terenie naszej 

gminy, z Panią dyrektor KOWR-u w sprawie dofinansowania dożynek. Wzięliśmy udział w odbiorze 

inwestycji drogowej Przebudowa ulic Ogrodowa-Kwiatowa. Zostaliśmy zaproszeni i braliśmy udział w 

Dniu Ogórka zorganizowanym przez Uniwersytet Trzeciego Wieku oraz Centrum Kultury. Wzięliśmy 

udział w spotkaniu z Zarządem Ochotniczej Straży Pożarnej Orneta, Bażyny, Mingajny i Henrykowo, jak 

również spotkaliśmy się z inwestorem, który ma na terenie Wojciechowa ma wybudować farmę 

fotowoltaiczną oraz z mieszkańcami Wojciechowa. Spotkaliśmy się, wzięliśmy udział w Dożynkach 

Powiato-Gminnych w Pieniężnie, odbył się również turniej piłki nożnej, 2 otwarty turniej o mistrzostwo 

Ornety, w której również tu reprezentowała nas Pani Przewodnicząca. Odwiedziliśmy lokalnych 

przedsiębiorców celem zapoznania się z problematyką przedsiębiorców. Gościliśmy u mieszkanki 

naszego miasta z okazji jej 100-nych urodzin, przekazując gratulacje od Prezesa Rady Ministrów 

Donalda Tuska. Mieliśmy zaszczytny jubileusz 50-lecia pożycia małżeńskiego naszych tutaj par, 

Orneckich przekazując Jubilatom, medale ufundowane przez Prezydenta Andrzeja Dudę. Odbył się 

również 2 Jarmark Wakacyjny, pod naszym tu, pięknym Ratuszem, przy współpracy z Centrum Kultury 

oraz sponsorów. Odbyliśmy wizytę w nowoczesnej ciepłowni Veolia w Lidzbarku Warmiński, tu 

reprezentował nas Zastępca Burmistrza. Spotkaliśmy się z mieszkańcami w każdą środę, 

podpisywaliśmy akty notarialne i została opłacona apelacja do sprawy dotyczącej roszczenia 

wykonawcy drogi na Strefie Przedsiębiorczości, po wykonaniu, odbiorze robót, wykonawca wystąpił 

do Sądu o wypłatę należności, których nie uznała gmina, gdyż nie dokonał należytej staranności przy 

wykonaniu, jest to sprawa tocząca się od 2012 roku. 

Sprawozdanie Burmistrza Ornety z pracy w okresie między sesjami - stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Proszę bardzo, Pan Radny 

Adam Kaczmarek. 

Radny Adam Kaczmarek: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, chciałbym zapytać o Społeczną 

Inicjatywę Mieszkaniową. W minionej kadencji gmina Orneta weszła w ten projekt, z tego co pamiętam 

zostało przelane na konto Gminy 3 000 000 zł na, na taką, na początek tej inicjatywy. Jak to wygląda w 

tej chwili, czy my wchodzimy w to i będziemy budowali te mieszkania? Jak, w jakim stanie, to w tej 

chwili jest? 
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Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Oczywiście wchodzimy w to, o ile nic się nie zmieni i Spółka 

będzie nadal chciała w to wchodzić, bo my jesteśmy udziałowcem. Na etapie jesteśmy, tak jak 

powiedziałam, były Przedstawicielki Spółki, mieliśmy, odbyliśmy wizytę studyjną w terenie, gdzie panie 

obejrzały teren i ... zdziwione w sumie, że to taki teren, bowiem nie ukrywam, że jest zarośnięty. 

Proszę?  

[z sali radny Adam Kaczmarek, wypowiedz niezrozumiała]  

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: No bardzo zaskoczone, bo były przekonane, że to jest teren do 

dyspozycji gotowy, do budowy. Teren trzeba niestety bardzo mocno przygotować, czyli usunąć przede 

wszystkim drzewostan, który jest niemały, ale mimo wszystko chcemy w to wejść. Jesteśmy na etapie 

cały czas rozmów. W tej chwili zadeklarowaliśmy, że będziemy swoje projekty chcieli przedstawić, a 

nie takie gotowe, które oferuje, jest możliwość uzyskania ze spółki, z Banku właściwie Krajowego, ale 

będzie, no także procedura się toczy. Sukcesywnie działamy w kierunku wybudowania docelowo 2 

budynków, które będą zaopatrywały zarówno młodych jak i starszych mieszkańców. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Widzę, że jeszcze radny Pan Emil Rońda. 

Jeszcze, tak. 

Radny Emil Rońda: Szanowna Pani Burmistrz, Szanowni Państwo, mam takie pytanie, coś więcej na 

temat spotkania z Panem Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie realizacji drogi Orneta-

Pieniężno. Czy coś można więcej na ten temat? 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Zarząd Dróg Wojewódzkich czeka teraz na już 

prawomocną decyzję środowiskową. Czekamy teraz tylko, w terminach musimy się zmieścić i w 

zasadzie to otworzy im możliwość dalszego, w zasadzie zakończenia projektowania. Plan w Zarządzie 

Dróg Wojewódzkich jest taki, że jeżeli wszystko pójdzie w tą dobrą stronę, to na koniec roku może być 

ogłoszony przetarg, już na realizację tej inwestycji. Jak Dyrektor mówił, to w zasadzie będzie inwestycja, 

która w najgorszym wypadku może zakończyć się na terenie tutaj, jeszcze w sumie nie wejdzie w teren 

miejski, bo tutaj akurat, może nie być środków, na te, na tą inwestycję. Ale to jest wszystko jeszcze w 

takim bardzo dużym, w takiej bardzo dużej niewiadomej i dlatego jeszcze tutaj nie można ostatecznie 

mówić. Ogólnie będziemy się starali tutaj wspomóc tutaj Pana dyrektora, jak tylko będziemy mogli, 

żeby jednak też ten teren do, do ronda był wykonany. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Jeszcze Pan Radny Adam Kaczmarek. Proszę 

bardzo. 

Radny Adam Kaczmarek: Panie Burmistrzu jeszcze chciałem dopytać w związku ze sprawozdaniem o 2 

sprawy. Pierwsza, to 24 lipca odbył się przegląd gwarancyjny Parku Miejskiego. Wiem, że tam były 

problemy w lipcu, ze względu na ulewy, jakieś tam zalanie. Czego dotyczył i czy jest szansa tam nie 

wiem, naprawienia, poprawienia czegoś od strony wykonawcy? I czy inwestycje drogowe na 

Ogrodowej, Kwiatowej są już zakończone i te drogi są oddane? Dziękuję. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Park Miejski, przegląd parku, to był, że tak powiem na nasze 

życzenie, właśnie w związku z tym, że po tych ulewach częściej odwiedzaliśmy niż zwykle ten park i 

okazało się bardzo dużo rzeczy, które wymagały wyjaśnienia. Wykonawca oczywiście zobowiązał się do 

wykonania tych prac, które są zobligowane, jest zobligowany umową. Te niektóre rzeczy, które 

powstały na skutek działań naszych służb i uległy, że tak powiem zniszczeniu, no to wiadomo nie 

obejmują to gwarancji i my we własnym zakresie będziemy to wszystko oczywiście naprawiać. Ale 

pozostałe rzeczy, czyli pielęgnacja zieleni, która nie była należycie, niestety, wykonywana, wszystko to 

Wykonawca zadeklarował, że, że będzie to zrobione. I tego się trzymamy, więc myślę, że będzie 

wszystko ok. Co do ulic Ogrodowa, Kwiatowa bardzo dobrze wszystko zostało zakończone, także odbiór 
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myślę, że mieszkańcy powinni być zadowoleni, bo też wnosili swoje uwagi. Większość, myślę, że 

większość uwag została wzięta pod uwagę przez Wykonawcę, przez Powiat. Także wszystko co tylko 

było możliwe do realizacji i do dostosowania wszystkich tutaj potrzeb mieszkańców, zostało 

zrealizowane, łącznie z nawet z organizacją ruchu, który też mieszkańcy mieli tutaj swój głos i został on 

wysłuchany. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, nie widzę więcej zgłoszeń, a zamykam punkt 

19.  

 

20. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 20 dzisiejszego porządku. 

Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. Proszę Pana radnego Piotra Junko, o odczytanie odpowiedzi dla Pani radnej Danuty 

Kamińskiej. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Junko odczytał odpowiedź na zapytanie skierowane do tutejszego 

Urzędu za pomocą e-maila z dnia lipca 2024 roku między innymi w sprawie sprawdzenia stosunków 

wodnych na ul. Kwiatowej i Ogrodowej. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. A czy Pani Danuta Kamińska prosi o głos? 

Proszę bardzo. 

Radna Danuta Kamińska: Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu i wszyscy zebrani. Ja tylko chciałam 

dopytać Panią Burmistrz, czy właściciele tych rowów zostali zobligowani, bo to jest na piśmie tak ?Czy 

dostali termin? Czy oni zostali... Czy, czy już to zrobili? Czy mają zrobić? To tylko tyle, dziękuję za 

odpowiedź. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Sukcesywnie informujemy, przy każdej okazji, jeżeli jest 

interwencja, czy to Straży Miejskiej, czy Straży Pożarnej, która niestety, też uczestniczy bardzo mocno 

w tych akcjach zalewowych, jak również my osobiście wielokrotnie i tu, w tej sprawie również były, byli 

mieszkańcy informowani. I tu, przy tej okazji zaapeluję też do wszystkich mieszkańców: Proszę 

Państwa, naprawdę musimy, my wszyscy, dbać o tą kanalizację deszczową i to nie ma to, że Burmistrz, 

TBS, PWiK, czy ktoś tam jest odpowiedzialny za wszystkie urządzenia znajdujące się na naszej 

własności, na naszej nieruchomości, odpowiada właściciel. Dla przykładu podam, jeżeli robicie Państwo 

nasadzenia i drzewo korzeniami dojdzie do tej nieszczęsnej deszczówki, do tych drenów, no nie ma siły, 

żeby ten dren nie został przerwany. To są takie niepozorne rzeczy, na które z reguły się nie zwraca 

uwagi. Najpierw jest małe drzewko, które nie wnika, później już jest duże drzewo, które niestety nawet 

sobie nie zdajemy sprawy z tego, że to właśnie uszkadza te wszystkie nasze połączenia, kanały, które 

to są naczynia połączone. Wystarczy u jednego, będzie zator, u drugiego właściciela niestety będzie już 

powódź. I nie będzie odprowadzana, więc naprawdę uczulam bardzo mocno i wspólnoty mieszkaniowe 

także, zarządców też. Tu zwracam się z takim apelem, żeby bardzo mocno przyjrzeć się tu przede 

wszystkim, kanalizacją deszczową, podłączeniem. Bo też wiemy i już to lokalizujemy, że często 

kanalizacja deszczowa, czyli odprowadzanie wszystkich deszczowych spraw, odbywa się do kanalizacji 

sanitarnej, co niestety jest niezgodne z przepisami prawa. A też na naszym terenie jest całe mnóstwo 

takich podłączeń, bo każdy myśli a co tam, deszczówka pójdzie sobie do sanitarki i będzie ok. Nie będzie 

ok proszę państwa, niestety. Nasza oczyszczalnia ścieków nie przerobi takiej ilości wody i takich…. przy 

takich nawałnicach, nie ma możliwości odbioru i może dojść niestety do katastrofy. Nie chcę straszyć, 

ale naprawdę po sytuacjach tych ostatnich, naszych, tu w gminie, mieliśmy naprawdę bardzo trudne 
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sytuacje strażacy, PWiK, i nasi pracownicy, non-stop jeździli do wszelkiego rodzaju tego typu spraw 

właśnie. Jeszcze co dodam, bardzo prosta sprawa, jeżeli Państwo widzicie kratkę deszczową na 

chodniku, na ulicy która jest przysypana liśćmi, bardzo proszę odgarniajcie te liście, bo to dużo nie 

kosztuje, przed swoimi posesji. Ja wiem, nie jest to teren wasz, ale też i jest nasz w gruncie rzeczy, to 

jest nas wszystkich. Nieważne, że z powiatu, województwa, gminy. My tu mieszkamy, tu żyjemy i jeżeli 

sami nie zaczniemy wokół siebie starać się, patrzeć troszeczkę dalej niż na swojej posesji, to naprawdę 

strażacy w pewnym momencie nie będą nic innego robić tylko wypompować wodę z ulicy, na przykład 

Morąskiej czy spod wiaduktu, gdzie tylko wystarczyło przegarnąć liście i już woda schodziła. Także 

naprawdę czasami też trzeba się zastanowić czy wzywać tą Straż Pożarną, jest taka konieczność, czy 

może jednak we własnym zakresie możemy coś zrobić i spróbować jednak uruchomić, uaktywnić, ten 

odpływ wody do kanalizacji. Chwilę będzie stała, ale ona za chwilę odejdzie. Także, taki apel od nas 

wszystkich, bo to proszę Państwa, to są nasze pieniądze, które nie, że Burmistrz wyciąga z kieszeni, 

płaci dla Straży Pożarnej, to my wszyscy za to płacimy. Także jeżeli są takie akcje, mogą, możemy się 

bez tych obejść akcji, to bardzo proszę, bardzo rozsądnie wzywać dzwonić na te 112, dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Zamykam punkt 20. 

 

21. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2024 r. poz. 609 ze zm.) 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 21. Interpelacje i zapytania 

radnych składane zgodnie z artykułem 24 ustęp 3-6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym. Czy ktoś z Państwa Radnych chce złożyć zapytania, czy interpelacje? Pan Marcin Jotko. 

Proszę bardzo. 

Radny Marcin Jotko: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Państwo Burmistrzowie, Szanowni Państwo. 

Zgodnie z art. 24 ust. 5 Ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym w imieniu własnym i 

mieszkańców Osiedla Morąska zwracam się z zapytaniem dotyczącym inwestycji zaplanowanej w 

budżecie gminy na rok 2024 „Modernizacja odcinka drogi na Osiedlu Morąska". Przedmiotowa 

inwestycja została zaplanowana do realizacji w załączniku do Zarządzenia Burmistrza Ornety z dnia 14 

listopada 2023r. w sprawie projektu budżetu gminy na rok 2024r. łączne nakłady finansowe w ramach 

wydatku inwestycyjnego wynoszą 80.000 zł. Wskazany odcinek jest ostatnim etapem połączenia ulicy 

Radosnej z osiedlem Morąska. Obecnie na długości ok. 80 metrów znajduje się płyty betonowe, które 

są stare i popękane. Przełamania i wykruszenia powodują niebezpieczeństwo odprysków, a powstaje 

spękania mogą uszkodzić zawieszenie pojazdów. Podczas opadów tworzą się tam duże kałuże, które 

utrudniają omijanie dziur. Dodatkowo pęknięcia i nierówności płyt powodują znaczny hałas, co 

utrudnia funkcjonowanie mieszkańców osiedla. W związku z powyższym proszę o odpowiedź na 

następujące pytania: 1. Kiedy rozpocznie się ww. inwestycja zaplanowana w budżecie na rok 2024? 2. 

Jeśli przedmiotowa inwestycja nie będzie realizowana, co jest tego powodem? 3. Na co, w przypadku 

nierealizowania inwestycji, zostaną przeznaczone zabezpieczone w budżecie środki? Nadmieniam, 

ciężki sprzęt transportowany przez przedmiotowy odcinek i przetrzymywany w ostatnich miesiącach 

w obrębie osiedla znacznie pogorszył stan płyt a nadchodząca zima spowoduje dalszą degradację 

nawierzchni mając na względzie sytuację, zwracam się z uprzejmą prośbą o ustosunkowanie się do 

zadanych pytań. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo.  

Radny Marcin Jotko: Można jeszcze?  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Tak proszę bardzo. 
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Radny Marcin Jotko: Druga jeszcze. Zgodnie z art. 24 ust. 5 Ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 

gminnym w imieniu własnym i mieszkańców ulicy Radosnej i osiedla Kruczy Las zwracamy sic z 

zapytaniem dotyczącym inwestycji zaplanowanej w budżecie gminy na rok 2024: „Budowa oświetlenia 

drogowego przy ul. Radosnej oraz osiedla Kruczy Las". Przedmiotowa inwestycja została zaplanowana 

do realizacji w załączniku do Zarządzenia Burmistrza Ornety z dnia 14 listopada 2023r. w sprawie 

projektu budżetu gminy na rok 2024 r. łączne nakłady finansowe w ramach wydatku inwestycyjnego 

wynoszą 60.000 zł. Ulica Radosna (wjazd od drogi na Karkajmy) stanowiąca jedyną drogę do ulic: 

Spokojna, Miodowa, jest drogą gruntową o rożnym stanie nawierzchni w zależności od pogody. Brak 

oświetlenia jest bardzo uciążliwy, gdyż ww. ulice znajdują się z dala od centrum miasta i nie dociera 

tam światło z pobliskich ulic. Szczególnie jesienią i zimą dojazd do miejsca zamieszkania jest trudny, a 

brak widoczności utrudnia omijanie nierówności i kałuż, które pojawiają się podczas deszczu. Podobna 

sytuacja występuje na Osiedlu Kruczy Las, które jest bardzo szybko rozwijającym się osiedlem, wciąż 

powstają tam nowe budynki, a liczba mieszkańców szybko sic zwiększa. Brak oświetlenia drogowego 

znacznie utrudnia funkcjonowanie, a także stwarza niebezpieczeństwo „zachętę" dla potencjalnych 

złodziei. W związku z powyższym proszę o odpowiedz na następujące pytania: 1. Kiedy rozpocznie się 

ww. inwestycja zaplanowana w budżecie na rok 2024? 2. Czy istnieje jakiś plan inwestycyjny dotyczący 

montażu oświetlenia na ww. osiedlach. 3. Jeśli przedmiotowa inwestycja nie będzie realizowana, co 

jest tego powodem? 4. Na co, w przypadku nierealizowania inwestycji, zostaną przeznaczone 

zabezpieczone w budżecie środki? Mając na względzie opisaną sytuacje zwracamy się z przejmą prośba 

o ustosunkowanie się do zadanych pytań. Jest to zapytanie kolegi Pawła Skowrońskiego oraz moje. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę Pani Radna Anna Bartoszewicz. 

Radna Anna Bartoszewicz: Szanowna Pani Burmistrz, w oparciu o artykuł 24 ustawy o samorządzie 

gminnym, zwracam się do Pani z interpelacją w sprawie budowy nowego placu zabaw w naszej gminie, 

w szczególności na Osiedlu Dąbrowskiego gdzie zauważamy znaczną potrzebę stworzenia bezpiecznej 

przestrzeni, w której dzieci mogłyby spędzić czas na zabawie i integracji. Wielu mieszkańców zgłasza 

potrzebę powstania takiego placu, ponieważ w okolicy brakuje funkcjonalnych miejsc, które mogłyby 

zaspokoić potrzeby dzieci w różnym wieku. W obecnych czasach edukacja poprzez zabawę oraz 

aktywność fizyczna są niezwykle istotnymi elementami w rozwoju młodego pokolenia. Rozmowy z 

samorządem gminnym na temat budowy placu zabaw na tym osiedlu trwają od zeszłego roku. W 

budżecie Gminy na 2024 rok zostały na ten cel zaplanowane środki w wysokości 40 000 zł, według 

wcześniejszych ustaleń są to środki przeznaczone na pierwszy etap budowy placu zabaw na tym 

osiedlu. Plac zabaw wstępnie był zaplanowany na działce 267/9 obręb 5 Orneta, za sklepem 

osiedlowym, lecz liczne głosy mieszkańców wskazują na to, iż chcieliby aby plac zabaw wybudowano 

w miejscu gdzie kiedyś była zlokalizowana siłownia zewnętrzna, czyli przy ulicy Kwiatowej naprzeciwko 

Policji. Z informacji uzyskanych z PFRON wynika, iż w latach 2024-2025 mają się pojawić środki, o które 

gmina będzie mogła się ubiegać aby sfinansować budowę nowego integracyjnego placu zabaw. W 

związku z powyższym proszę o informację na temat: Kiedy rozpocznie się realizacja pierwszego etapu 

budowy placu zabaw? Czy gmina rozważa możliwość wybudowania placu zabaw w miejscu gdzie była 

zlokalizowana uprzednia siłownia zewnętrzna to jest przy ulicy Kwiatowej? Czy gmina rozważa 

przygotowanie dokumentacji projektowej na budowę placu zabaw w ramach zaplanowanych w 

bieżącym roku środków finansowych? Mam nadzieję, że nowy plac zabaw w mieście Orneta podniesie 

jakość życia mieszkańców oraz zapewni dzieciom bezpieczną i atrakcyjną przestrzeń do zabawy. 

Interpelacja 2. Szanowna Pani Burmistrz, również w oparciu o ustawę o samorządzie gminnym, 
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zwracam się do Pani z interpelacją w sprawie remontu drogi zlokalizowanej pomiędzy ulicą Podgórną 

a Osiedle Dąbrowskiego, tak zwany łącznik. Z uwagi na zły stan techniczny chodnika oraz przejazdów 

dla samochodów utworzonego na potrzeby usprawnienia komunikacji samochodowej pomiędzy ulicą 

Osiedle Dąbrowskiego i ul. Podgórnej w Ornecie, właściciele działek 269, 268 / 9, 267/2 oraz 268/2, w 

2023 r wyrazili wolę wspólnego działania w zakresie wykonania utwardzenia części wyżej 

wymienionych działek na potrzeby utworzenia chodnika oraz ciągu jezdnego dla obsługi terenów 

mieszkalnych. Biorąc pod uwagę powyższe okoliczności oraz podjęte działania w 2023 roku a także 

znaczenie tej drogi dla lokalnej społeczności, zwracam się z prośbą o ujęcie remont wyżej 

wymienionego odcinka drogi w planie finansowym gminy jeszcze w 2024 roku, W przypadku braku 

środków finansowych w bieżącym roku proszę o ujęcie powyższego zadania inwestycyjnego w 

budżecie gminy na 2025. Na uwagę zasługuje fakt, że mieszkańcy tej okolicy sygnalizują poważne 

problemy związane ze stanem nawierzchni drogi a także rosnącym ryzykiem dla bezpieczeństwa 

poruszających się nią osób. Droga ma liczne ubytki, nierówności oraz zastoje wody po opadach 

atmosferycznych, co znacznie utrudnia codzienne funkcjonowanie mieszkańców. Wiele osób korzysta 

z tej drogi, w tym piesi, rowerzyści oraz kierowcy a stan jej nawierzchni stwarza realne zagrożenie dla 

ich bezpieczeństwa. Mam nadzieję, że moja interpelacja spotka się zainteresowaniem oraz gmina 

Orneta podejmie stosowne działania, które przyczynią się do poprawy stanu infrastruktury drogowej 

na Osiedlu Dąbrowskiego. I już ostania. Szanowna Pani Burmistrz, również w oparciu o ustawę o 

samorządzie gminnym zwracam się do Pani z interpretacją w sprawie stanu nawierzchni na drodze 

osiedlowej przy ulicy Przemysłowej 6, 6 i 8 w Ornecie. Z uwagi na liczne skargi mieszkańców oraz 

obserwacje dotyczące bezpieczeństwa i komfortu ruchu drogowego zasadne jest podjęcie działań 

mających na celu poprawę stanu tej drogi. Obecna nawierzchnia drogi jest w bardzo złym stanie, z 

licznymi ubytkami, nierównościami oraz spękaniami. Takie warunki stają się nie tylko uciążliwe dla 

kierowców, ale także mogą stanowić zagrożenie dla pieszych a w szczególności dzieci oraz osób 

starszych, które poruszają się po tej drodze. Droga Osiedlowa jest ważnym elementem infrastruktury 

łączącym mieszkańców z innymi częściami miasta. Utrudnienia w komunikacji mogą wpływać na 

codzienne życie mieszkańców oraz na dojazdy służb ratunkowych. Mając na uwadze to, iż w budżecie 

Gminy Orneta na 2024 rok zaplanowane są środki finansowe w wysokości 50 000 zł na wykonanie 

zadania pod nazwą ,,Wykonanie nawierzchni asfaltowej przy ulicy Przemysłowej 6 i 8”, proszę o 

udzielenie informacji kiedy rozpoczną się prace związane z wykonaniem powyższego zadania 

inwestycyjnego? Wierzę, że podjęcie tych działań przyczyni się do poprawy jakości życia mieszkańców 

oraz zwiększenia bezpieczeństwa na tej drodze osiedlowej. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś zapytania, interpelacje? Jeżeli 

nie ma, to te przekażę dla Pani Burmistrz. Zamykam punkt 21 w porządku obrad. 

 

22. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 22. Pytania i wnioski sołtysów i 

mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. Zapraszam do dyskusji. Proszę bardzo. [wypowiedź z Sali 

niezrozumiała] Możemy prosić do mikrofonu. 

Sołtys Karkajm Ewelina Rozicka-Waleńczuk: Szanowna Pani Burmistrz, Szanowna Rado, ja bym chciała 

zapytać o drogę Karkajmy-Orneta. Czy coś już wiadomo, bo dochodzą różne mnie słuchy odnośnie 

zmiany wykonawcy drogi. No i mieszkańcy też Karkajm się cały czas dopytują, kiedy będzie rozpoczęta 

droga, no i przede wszystkim, kto też będzie kładł tą drogę? No jak to wygląda, tak? Dziękuję. 



Strona 22 z 30 

 

BRM.0002.9.2024 Protokół nr 9/2024 IV sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 28 sierpnia 2024 r. 

 
Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Jeszcze nie został rozstrzygnięty przetarg, więc po 

rozstrzygnięciu przetargu zostanie udzielona informacja kto został wykonawcą i etap w ogóle budowy 

tej drogi jest dosyć długi, bo obejmuje to część jeszcze zaprojektowania i później dopiero budowy. 

Więc, po ogłoszeniu wykonawcy, po wyborze wykonawcy, dopiero będziemy mogli coś powiedzieć. 

[Wypowiedź z sali niezrozumiała] Myślę, że... [Wypowiedź z sali niezrozumiała] Tam teraz Wykonawca 

jest jeden wezwany do uzupełnienia dokumentów, są sprawdzane te dokumenty, czy są wszystkie już 

ujęte. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, czy są jeszcze pytania? Nie wiem kto był 

pierwszy? Proszę. 

Mieszkaniec miasta W. M.: Ja przychodzę z pytaniem do Pani Burmistrz. Pani Burmistrz, chciałem 

zapytać, kiedy nastąpi obiecana mi w poprzednich naszych rozmowach, współpraca między nami, 

odnośnie promocji Miasta i Gminy Orneta? To tyle ode mnie. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Pana podania oczywiście jest, leży i kiedy nastąpi, na razie na ten 

moment, tak jak Panu... 

Mieszkaniec miasta W. M.: Pani Burmistrz, ja nie pytam o to podanie, ja pytam o współpracę między 

promocją Urzędu Miasta a moją stroną internetową, którą prowadzę. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: To znaczy? Proszę uszczegółowić. 

Mieszkaniec miasta W. M.: Kilkakrotnie rozmawialiśmy u Pani w gabinecie odnośnie współpracy 

obiecanej i niestety do tej pory nie ma tej współpracy, ponieważ Panie cały czas robią pod górkę. 

Ostatnio tutaj próbowałem z panią Gosią odnośnie wystawy tej kolejowej, chciałem zrobić zdjęcia i 

wrzucić na stronę informacje. Pani Gosia, niestety nie chciała udzielić mi tej pomocy, tak, mimo 

zapewnień z Pani strony, że ta pomoc i współpraca, odnośnie współpracy i promocji miasta będzie, a 

niestety jej nie ma, jest coraz gorzej. Po prostu Panie robią wszystko, żeby mi to utrudnić. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Dziękuję za te informacje, wyjaśnię sprawę. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, zapraszam. 

Sołtys Woli Lipeckiej Adrian Kubiak: Jaki niski jestem. Z takim pytaniem, bo chodzi mi o odbiór 

odpadów komunalnych z miejscowości Wola Lipecka, gdzie odbiory plastiku, papieru i szkła są raz w 

miesiącu. Jest to niewystarczające na ilość osób, bo tam jest 50 rodzin. Tam jest ponad, około 170 osób 

i każdy pojemnik ma 1000 l, tak i po prostu są niewystarczające, tak, ludzie nie mogą segregować. Ja 

bym prosił jakieś, nie wiem, może przy następnym jakby przetargu, zobligować powiedzmy do odbioru 

częściej, tak, tych odbiorów, tak, tych odpadów. Dziękuję. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Ja bym bardzo prosiła na piśmie do nas zwrócić się z propozycją 

jak potrzebujecie często. My wtedy będziemy rozważać, bo to wszystko zależy od właśnie umowy z, z 

odbiorcą odpadów i z regulaminem. Także bardzo prosimy, wtedy rozważymy, pochylimy się, bo to nie 

jesteście państwo jedyni. W całej gminie taki system obowiązuje, więc trzeba to rozważyć. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Zapraszam. 

Mieszkaniec miasta, Zastępca Wójta Gminy Lidzbark Warmiński Ireneusz Popiel: Szanowna Pani 

Przewodnicząca, Szanowna Pani Burmistrz, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. To jest punkt pytania, 

więc ja zadam pytanie, dlaczego tu jestem? Za chwilę oczywiście pozwolicie Państwo, że odpowiem, 

ale chciałbym z całego serca na samym początku powiedzieć, zwrócić się do Pana Zastępcy Burmistrza. 

Jeżeli chodzi o drogę wojewódzką 507, naprawdę to z serca wynika dla naszego ukochanego miasta, 

wszyscy wiemy, że nie uwzględnia odcinków dróg miejskich, tam gdzie po prostu musielibyście 

Państwo, musielibyśmy zrobić drogę, w tym rejonie. U nas to jest mini rondo-pinezka przy Bliskiej do 

ronda, praktycznie do skrzyżowania z Osiedlem Dąbrowskiego. Podpowiem z całego serca, bo takie 
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rozmowy też prowadziliśmy, wykorzystajcie to. Jeżeli zbudujecie Państwo 2 zatoczki autobusowe po 

lewej, prawej stronie na Alei Wojska Polskiego i uda wam się przekonać Konserwatora Zabytków do 

tego, żeby zdjąć kostkę na tym obiekcie i będzie to ciąg pieszo-jezdny, Unia Europejska i KPO daje na 

to pieniądze. Byliśmy razem na tym spotkaniu w Zarządzie Dróg Wojewódzkich i była o tym także 

mowa, o ścieżce rowerowej do Pieniężna, więc nie zmarnujcie tego, bardzo was o to proszę. Jeżeli 

chodzi o, krótko tylko powiem o SIM. Rok temu Ci sami ludzie mówili zupełnie inaczej, będąc na 

obiekcie należącym do KOWR, do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, bo ten teren gdzie ma być 

wybudowany budynek, należy do KOWR-u. My wspólnie z Radą Miejską, poprzednią, 2 miliony złotych, 

dzięki Polskiemu Ładowali wbudowaliśmy w drogę dojazdową do tego obiektu. I to będzie naprawdę 

wspaniały obiekt, jeżeli tylko się wykosi, wytnie krzaki, które są po lewej stronie i tam więcej nic nie 

trzeba robić. Jeżeli chodzi o odwodnienie i inne rzeczy. Natomiast, dlaczego tutaj jestem? Szanowni 

Państwo, żałuję bardzo, że nie mogłem być na ostatniej sesji Rady Miejskiej. Jestem człowiekiem 

poważnym i odpowiedzialnym. Żałuję, że nie mogłem być na 1 sesji Rady Miejskiej, bo całe życie moje 

to samorząd. Nie mogłem być, gdyż byłem na zwolnieniu lekarskim i z wiadomych powodów nie 

uczestniczyłem w tych sesjach. Szanowni Państwo chciałbym z tego miejsca bardzo serdecznie 

podziękować wszystkim mieszkańcom Ornety wszystkim, którzy dobrze mi życzyli, wybierali mnie, 

oddając swój głos podczas ostatnich wyborów samorządowych, którzy mnie wspierali po przegranych 

wyborach. Bo przyznaję nie było łatwo to wytrzymać. Ale chciałbym dzisiaj zwrócić się do Pani 

Burmistrz z ciepłymi słowami płynącymi z serca i przede wszystkim życzyć Pani i pogratulować 

oczywiście zwycięstwa i życzyć Pani przede wszystkim nieustającego pasma sukcesów dla naszej 

ukochanej gminy i miasta Orneta, żeby wszystkie plany i zamierzenia, które Państwo razem, wspólnie 

z Radą Miejską i radnymi, których znam i wiem, że będą podejmować słuszne decyzje, dla rozwoju 

naszego miasta i małej naszej ojczyzny. Wierzę głęboko w to, że to wszystko się sprawdzi i życzę z 

całego serca tego dla Pani, dla Pani współpracowników, dla Pana Zastępcy, dla Pani Skarbnik i całego, 

całej Rady Miejskiej. Chciałbym bardzo serdecznie podziękować z całego serca Kasiu, Tobie, tą 

wiązanką kwiatów, bo dzięki Tobie dzisiaj jestem szczęśliwym człowiekiem, dziękuję. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Dziękuję bardzo. Mam nadzieję, że to są prawdziwe słowa, 

szczere i, i tego się trzymajmy. Także, dziękuję bardzo za te miłe słowa. Wiązankę przekażę tu do Biura 

Rady, żeby dziewczynom bardzo miło, uprzyjemnić czas. Także dziękuję serdecznie. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę bardzo, zapraszam. 

Sołtys Wojciechowa Gabriel Zamyślewski: Dzień dobry Państwu. Szanowni mieszkańcy, Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado, Pani Burmistrz. Jeżeli mogę skorzystać dosłownie, oczywiście zależy to 

od Pani Przewodniczącej to sekundkę, bo tu dostrzegłem panią Dyrektor Miejskiego Domu Kultury i w 

sobotę mieliśmy imprezę integracyjną dla dzieci. Chciałbym serdecznie podziękować dla pani Dyrektor 

i pracowników jak również dla Dyrektora OSIR-u za zaangażowanie i przemiłą, fajną, sympatyczną 

imprezę, która się dzięki Wam odbyła u nas w Wojciechowie. Ale, żeby nie było tak słodko, proszę 

Państwa, to może powiem tak, miałem pytanie do Pana Zastępcy Burmistrza, ale już go nie mam, bo 

rozwiała mi dzisiaj pani Ania bodajże z, od, ta Pani co zajmuje się drogami. Ale mimo wszystko 

chciałbym przypomnieć, że droga Wojciechowo-Wapnik, łącząca z gminą Lubomino, jest dzisiaj już w 

takim stanie, my tam robimy co możemy, co roku, ale zakrzaczeń na odcinku kilkudziesięciu metrów 

naprawdę na niewielkim odcinku Bardzo bym prosił jakby Pan mógł, przejechać się i zobaczyć ten 

odcinek, żeby to poprawić, bo wstyd mi dzisiaj już od jakiegoś czasu, gdzie gmina Lubomino 

zainwestowała potężne pieniądze, my jak gdyby mieliśmy je wcześniej zainwestować, ale coś się stało, 

że, że nie stało. Nie zawsze się jest w koalicji i ta droga została niezrealizowana. Moje 2 pytanie do Pani 
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Burmistrz. Pani Burmistrz, padło już zapytanie Pani Sołtys z miejscowości Karkajmy. Ja wiem, że my już 

jesteśmy dzisiaj po przetargu, mamy przekazany plac budowy. Ja od 2 miesięcy walczę z taką dziurą, 

wie Pani, na nakładce, którą wykonała mi ta firma. Nie daj Panie Boże w ogóle z tą nakładką, ja mogę 

podziękować tamtej Radzie Miejskiej, że znalazła ten fundusz, żeby ten odcinek 100 iluś tam metrów 

położyć mi w tej miejscowości. Dzieciaczki jeżdżą na hulajnogach czy rowerkach. Myśmy już to piachem 

zasypali od 2 miesięcy, pomimo silnych próśb pracownika urzędu, który rzeczywiście, ta pani Ania, robi 

co może tam. Ja się udałem nawet do Prezesa tej spółki, która wykonała mi to i mieliśmy tą gwarancję 

chyba do października, ale my tej gwarancji już dzisiaj, Pani Burmistrz, nie mamy, bo tak dziwnie się 

stało no bo, przecież jest protokół przekazania placu budowy 21 czerwca i dzisiaj przekazując to jako 

plac budowy zniknęła mi ta gwarancja, więc my to zasypaliśmy piaskiem. Nikt nie przyjechał tego nam 

nie, nie poprawił. Przy przystanku autobusowym, tam gdzie będą wsiadały dzieciaki. Pomimo 

zapewnień Pana Prezesa tej spółki, że to zrobi, więcej już, mówię ponad 2 miesiące, to trwa. 

Interwencje nasze, czy moje są już zbędne, bo to nie ma sensu w ogóle z kimkolwiek o tym rozmawiać. 

A moje 3 zapytanie jestem właściwie tu, Szanowni Państwo Radni z konkretem takim, już zapytam 

Panią Burmistrz, a do Pani Przewodniczącej, jeżeli ja, Pani Przewodnicząca, będę miał zaproszenie, to 

ja będę uczestniczył w tych spotkaniach. Ja też życzyłbym sobie większego kontaktu, ale jakoś tak się 

dziwnie stało, teraz chyba prywatnie mnie pan Semkiw zaprosił, bo to jest jedyne na mailu co, co do 

tej pory dostałem, zaproszenie na sesję Rady Miejskiej, cyklicznych spotkań. To zaraz będzie 5 miesięcy, 

w ogóle nie ma sołtysów chyba, że pozostali sołtysi byli, bo ja nie. Nie przypominam sobie takiego 

spotkania z nową władzą. A to już jest 5 miesięcy. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska:  Przepraszam, że się wtrącę... 

Sołtys Wojciechowa Gabriel Zamyślewski: I bardzo chętnie bym uczestniczył w takich spotkaniach. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Ale zaproszenia na sesję były za każdym razem przekazywane 

wszystkim sołtysom. 

Sołtys Wojciechowa Gabriel Zamyślewski: Swego czasu... 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Od początku. 

Sołtys Wojciechowa Gabriel Zamyślewski: W formie pisemnej? 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Pani Małgosiu jak przekazujemy? 

Sołtys Wojciechowa Gabriel Zamyślewski: Tradycją było, że dostawaliśmy w formie papierowej, ja 

takiego nie miałem ani jednego. Zaproszenia, zaproszenia na spotkania sołtysów. Bo tu do Pani 

Burmistrz bym chciał nawiązać od razu... 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Sprawdzimy. 

Sołtys Wojciechowa Gabriel Zamyślewski: Dobrze, czy będą jakiekolwiek spotkania, bo do tej pory nie 

było takich spotkań sołtysów, mimo wszystko, już mamy 5 miesięcy, żebyśmy, no się poznali. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Ale trwały wybory. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Ale to tylko 3 miesiące. 

Sołtys Wojciechowa Gabriel Zamyślewski: Ale to nie ma naprawdę, proszę państwa, nic wspólnego. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Wybory trwały... Wybory Sołtysów były nowe i zakończyły się 

dzisiaj. 

Sołtys Wojciechowa Gabriel Zamyślewski: No wiem, były stare, nowe, byli starzy sołtysi, nowi i w czym 

to ma w ogóle. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Spotkania mamy zaplanowane i będą takie spotkania, ale 

Państwo musicie też dać nam czas. Tutaj była zmiana, bo były wybory, odbywały się wybory. Dopiero 

niedawno zakończyły się wybory, bo jeszcze były wybory przedstawicieli osiedli. I dzisiaj chcieliśmy 
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oficjalnie Państwa przywitać, pogratulować i teraz następnym etapem, gdzie mamy to zaplanowane, 

będziemy chcieli zrobić spotkanie ze wszystkimi sołtysami i przedstawicielami osiedli. 

Sołtys Wojciechowa Gabriel Zamyślewski: Dziękuję, zrozumiałem. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Jest to zaplanowane tylko proszę dać nam czas. 

Sołtys Wojciechowa Gabriel Zamyślewski: Teraz moje zapytanie, moje zapytanie, do Pani Burmistrz. 

Pani Burmistrz, w ostatniej chwili, to samo Pani zresztą wspomniała w sprawozdaniu swoim, 

uczestniczyła Pani u nas, w takim spotkaniu. Ja na prośbę pracownika urzędu zorganizowaliśmy to 

spotkanie, bo byłem prawie przekonany święcie, że Panie przyjeżdżając, bo wiedzieliśmy czego to 

dotyczy, bo to jak bumerang wróciło, chociaż wspomni tym mieszkańcom na temat tej inwestycji, która 

u nas ma być realizowana. Tam jest bardzo dużo niewiadomych. Dzisiaj nie będziemy, nie będę o to 

Panią pytał, bo nie ma projektu, chyba to, to właściwie nie wiadomo o co tam zapytać. Ale Szanowni 

Państwo, Pani Burmistrz przyjeżdżając do nas na te spotkanie, myśmy nie oczekiwali Pani Burmistrz 

takiego, takiej sprawy obrotu. Ja wszystko mogę zrozumieć inwestora, Pani to wspomniała. Inwestor 

dla mnie, to jest ktoś kto płaci podatki, zatrudnia mieszkańców i ma Pani rację no i ileś tam rodzin ma 

utrzymanie na terenie tej gminy. Inwestor, który płaci podatek i nic więcej, podatek taki jak Pani 

przynajmniej powiedziała, z tego co ja pamiętam 1 500 000 czy 1 600 000, to nie jest argument dla 

mieszkańców wsi Wojciechowo jakikolwiek, do jakichkolwiek takich przeprowadzanych rozmów. 

Dlatego, że jak ja sobie przypominam to 2 lata jeszcze temu, to też Pani jeszcze była przeciwna 

inwestycji farmy fotowoltaicznej. A dzisiaj proszę Państwa, my mamy tam od 14 lat słynne topole i 

wierzby i próbuje nam się, ja chciałbym tylko w wyobraźni Waszej, żebyście je mieli, żebym dobrze 

policzył, jezioro Orneckie, 6 z haczykiem, 12 takich jezior dookoła mojej miejscowości małej. Tyle się 

proponuje, tyle inwestor przynajmniej zadeklarował, że taka to będzie farma wiatrowa, no 80 

hektarów to, to, będzie. Ale Pani, da mi Pani skończyć, Pani Burmistrz. Tak to będzie wyglądać. Ja 

jestem tu w imieniu mieszkańców. My protestujemy, bo mamy do tego prawo. Oczywiście, Pani jako 

Burmistrz, bo to od Pani będzie zależało czy ta inwestycja będzie realizowana, czy nie będzie. My 

mieszkańcy z tego co się zorientowałem, co Pani mówiła to, to, my to jakoś sztuka, możemy coś tam 

ugrać. Nie wiem jakiś park krajoznawczy, czy może jezioro jakieś wybudują nam, czy może ścieżkę 

rowerową pieszą, wszystko może. Ale proszę sobie wyobrazić 12 naszych Orneckich jezior dookoła 

mojej, tej małej wioseczki. Tej grupki emerytów, która tam została, gdzie mamy te słynne topole i 

jeszcze pakuje im się około 80 hektarów, bo tak to będzie wyglądać, tego szkła z tą blachą. Niech Pani 

naprawdę przyjmie do wiadomości, że my naprawdę nie chcemy tej inwestycji tam. Ja wszystko mogę 

zrozumieć z punktu ekonomicznego Pani, ja to rozumiem, ale tam są mieszkańcy, może niedużo, 100 

kilka osób, ale są. I bardzo bym prosił Wysoką Radę, żebyście Państwo, jako Rada, jako organ 

uchwałodawczy, mieli wpływ na to i nie pozwolili na postawienie tej farmy u nas, w naszej 

miejscowości. I żeby już nie przedłużać, chce Pani powiedzieć, że przygotowaliśmy ten protesty, do, 

złożymy na Pani ręce, na ręce Urzędu Wojewódzkiego i Ministerstwa Ochrony Środowiska. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Pani Burmistrz prosi o głos, tak? To Pan 

Burmistrz może się rozłączyć? 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Proszę Państwa pojechałam do Wojciechowa z uwagi na to, że 

inwestor, który jest, ma prawo dysponowania gruntem, na którym chce zainstalować farmę 

fotowoltaiczną, nie wiatraki, tylko farmę fotowoltaiczną, wrócił, jak bumerang, że tak powiem i to 

powiedziałam. Gestem było ze, ze strony inwestora, że chciał się spotkać z mieszkańcami, chociaż nie 

musiał, bo wiecie, prawo własności jest jakie jest, nie musi nikogo pytać czy on może to, czy tamto. 
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Każdy dysponuje swoim gruntem lub ewentualnie gdy ma prawo do dysponowania w taki sposób. 

Została wydana decyzja środowiskowa, która wydana została przez SKO, bo gmina owszem wydała 

negatywną, inwestor się odwołał, to było 2 lata temu czy 3 lata temu. I mimo wszystko SKO uchyliła 

naszą decyzję, czyli naszej gminy i wydało, pozytywnie zaopiniowało, czyli ze strony RDOŚ-u czyli 

Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska nie ma żadnych przeciwwskazań. Nie ma na tym terenie, 

według RDOŚ-u, nie ma żadnych ochronnych, wiemy, bo to była dyskusja taka, że chroni się bardziej 

zwierzątka, jakieś tam owady, niż ludzi. Moja intencja nie była taka, żeby państwa, żeby przywieźć 

inwestora i powiedzieć: on będzie tu budował. Nie. Inwestor przyjechał ze zmienioną propozycją 

inwestycji niż pierwotnie. Odsunął się na maksa, na maksymalnie, nawet Państwo ugraliście jeszcze, że 

jeszcze się odsunie tak, o 8 hektarów od granic waszych budynków. Więc przyjechał po to, żeby z 

Państwem rozmawiać o waszych ewentualnych propozycjach i kompromisie. Bo ja uważam, że jeżeli 

żyjemy wspólnie razem i mamy po sąsiedzku sąsiada, jakiegokolwiek, to trzeba z tym sąsiadem dojść 

do porozumienia, w jak najlepszy sposób. Ustawa planistyczna w tej chwili, tak jak było też już to 

mówione, zmieniła się w taki sposób, że niestety, niestety lub stety, zależy dla kogo wszystkie instalacje 

OZE mają bardzo uprzywilejowany w tej chwili czas. I wszyscy inwestorzy, którzy chcą inwestować w 

odnawialne źródła energii, bo wiemy jaki jest stan, w tej chwili, zasobów naturalnych są 

uprzywilejowane. I wszystkie przepisy, które się zmieniły w kierunku inwestorów, no niestety są 

przychylniejsze dla inwestora, niż dla, na przykład mieszkańców danej okolicy. Oczywiście, to co Pan 

powiedział, jeszcze 2 lata temu czy 3, byłam jak najbardziej przeciwna, żeby obstawiono Was dookoła 

pod samym nosem i takie też jest moje stanowisko. Bo nie wyobrażam sobie wyjść z domu i mieć czarną 

patelnię, ale jeżeli inwestor deklaruje i proponuje inne rozwiązanie, czyli odsuwanie się na 

maksymalnie tam ponad 100 m, teraz będzie nawet po, chyba około 100, jeszcze nie przedstawił tego 

bo czekamy na tą propozycję, ale 150 m od zabudowy to już nie są takie odległości pod nosem. Ponadto 

proponuje nasadzenia, tak żebyście Państwo nie mieli widoku bezpośredniego na te panele, więc idzie 

na różnego rodzaju z Państwem, na rozwiązania. To nie jest tak, że ja bronie inwestora, aczkolwiek 

zawsze narzekaliście Państwo mieszkańcy, że nic się, nikt nie przychodzi do Ornety, do gminy, nie 

inwestuje, nie pozyskujemy inwestorów. Jest to 1 z inwestorów, który chce zainwestować. Szacunkowa 

wartość na dzień dzisiejszy, gdyby ta farma oczywiście w maksymalnym w formie powstała, co, to jest, 

wymiar maksymalny, większy nie, ewentualnie może być zawsze tylko mniejszy, bo też nie wiadomo 

czy w ogóle dostanie możliwość posadowienia tak dużej farmy. To może wygenerować dla gminy w 

granicach 1,5 mln rocznie dochodu, czyli podatku. Uważam, nie są to małe pieniądze na taką gminę jak 

Orneta, bo nie wiem czy jest jakikolwiek 1 inwestor w Ornecie, który, przedsiębiorca, który tyle 

generuje podatków rocznie, więc proszę Państwa, coś kosztem czegoś. Zawsze tak jest, niestety, to są 

nasze wybory i nasze decyzje. Decyzja nie zależy ode mnie, tak jak to Pan powiedział, bo tak naprawdę 

zależy od przepisów prawa. My działamy oczywiście wszystko w literze prawa i jeżeli inwestor zechce 

uruchomić odpowiednie środki, które będą umożliwiały mu zrealizowanie tej inwestycji, to niestety 

przykro mi bardzo, ale nawet jak będziemy się zarzekać bardzo mocno i mówić nie on i tak pewnie 

dopnie swego, bo niestety w tej chwili polityka odnawialnych źródeł energii jest ukierunkowana bardzo 

mocno na przychylność dla takich inwestycji. Dodam jeszcze, że decyzja żadna z naszej strony nie 

zapadła. Jeżeli ten inwestor w ogóle zacznie, to taka inwestycja może powstać najwcześniej za 2-3 lata. 

To nie jest, że już, w tej chwili. Mało tego, też proponował Państwu, ja nie chcę się w to w ogóle 

wtrącać, bo to nie jest nasza sprawa, jak w ramach współpracy i dobrej sąsiedzkiej, powiedzmy 

lokalizacji, proponuje, żebyście Państwo powiedzieli jakie macie potrzeby. I inwestor jest otwarty na 

współpracę, na dofinansowanie, na realizację jakichś tam na przykład Państwa celów, więc to też nie 
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jest taki ktoś, kto zjawia się nie wiadomo skąd i chce, ja tu stawiam i koniec. Nie, no rozmawia po to z 

Państwem, żeby właśnie mieć te dobre relacje. I ja to cenię bardzo, bo mógł się zjawić zupełnie 

właściciel i zrobić co chce i nic byście Państwo na to [Wypowiedź z sali, niezrozumiała] Nie 

wprowadzam w błąd. Byłam na tym spotkaniu była na spotkaniu... [Wypowiedź z sali, niezrozumiała] 

Proszę Pana, jeżeli Pan wejdzie w przepisy prawa, na czym polega prawo własności do Pana mieszkania 

też nie ma nikt prawa wejść i zrobić jak sobie chce. Pan decyduje o swoim prawie własności. I to jest 

niestety tak skonstruowane, więc Państwo oczywiście możecie protesty składać. Ja te protesty 

oczywiście przyjmuję i macie do tego prawo, tak samo, dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo, proszę bardzo. 

Sołtys Wojciechowa Gabriel Zamyślewski: Szanowni Państwo, Pani Burmistrz, ja bym proponował, 

żeby Pani przesłucha to potem, później to co Pani powiedziała, bo chyba Pani nie, w ogóle nie słucha 

siebie, o czym Pani mówi? Wchodzi do mieszkania mojego prywatnego. Mnie to nie interesuje. Dla 

mnie dzisiaj, wie Pani, inwestorem jest pan Junko, bo zatrudnia 4 czy 5 osób. To nie jest dla mnie, ani 

mieszkańców inwestor. Dla Pani tak. I ja powiedziałem to tu głośno, publicznie. Z tego punktu 

ekonomicznego, ja Panią rozumiem, ale my nie chcemy, nie ma naszej zgody na to, co Pani mówi. I to 

Pani może zadecydować o tym. Przypomnieć Pani sprawę spalarni, słynnej? przecież prawie powstała, 

ale dzisiaj jej nie ma, dzisiaj nie ma. I tylko i wyłącznie to leży w Pani rękach. To nie jest moja złośliwość. 

Proszę dzisiaj myśmy zrobili jeszcze jedno spotkanie, bo Pani rzeczywiście była na tym spotkaniu, 

mówiła tak powiem Pani, tak uczciwie, że oni to w ogóle mało mówili. Pani dzisiaj mówi o nasadzeniach, 

parku krajobrazowym. Pani Burmistrz, niech Pani będzie poważna. My dzisiaj mamy nasadzenia, 

topole. Te topole zostaną wycięte. Mówi Pani o odchyleniu 10%, wie Pani, że w skali tej inwestycji to 

jest 2 m? Czy Pani nie, nie, wyobraża sobie 2 m! Przesunięcie! Co to nas dzisiaj te 2 m? Ja dzisiaj powiem 

Pani, ja Panią zapraszam do siebie, naprawdę zapraszam serdecznie Panią do siebie, na herbatę, na 1 

piętrze mieszkam. Tak jest ułożona ta miejscowość, że krajobrazowo widzimy wyżynę rzeki Pasłęki, nie 

ma możliwości innej. To, to co rozmawialiśmy na spotkaniu, myśmy nie byli złośliwi wobec inwestora, 

ale co odwróci? Tam gdzie słońce zachodzi, będzie wschodzić? No panele muszą być tak ułożone. To 

jest farma, ja obrazowo chciałem mieszkańcom przedstawić jaka to będzie powierzchnia. Proszę 

Państwa, 12 naszych jezior, a nasza miejscowość jest taka maleńka i pasem granicznym od tej, od tego 

szkła i tej blachy, to wie Pani co będzie? Topole! Które dalej zostaną, bo to jest właściciel i to będzie 

nasza, nasz pas graniczny. Topole, których my nie chcemy też, bo od 15 lat tam rosną, to będzie 

wszystko. A, a właściwie propozycje, to właściwie rozmawialiśmy tam o czymś. Ale to, to tam daleko 

idące. My znamy dzisiaj te manewry. Nie twierdzę, że to będzie, jest dzisiaj szkodliwe. Nikt tego nie 

udowodnił, bo ktoś produkuje i nie będzie pod siebie robił, ale jeżeli chodzi o ciepło na tym obszarze 

to jest udowodnione, to jest udowodnione o ile stopni wzrasta. Mamy rezerwat przyrody, Natura 2000, 

i przepisy Pani mówi regulują. Pani Burmistrz tu jest osobą w tej chwili najważniejszą. Z pełnym 

szacunkiem i to Pani, to Pani, od Pani będzie zależeć czy ta inwestycja tam powstanie czy nie i taka jest 

prawda. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania i wnioski sołtysów czy 

mieszkańców? Proszę bardzo. Już, proszę bardzo. 

Radny Józef Uzar: Pani Przewodnicząca, Państwo Burmistrzowie, Szanowni Państwo, ja pozwolicie, że 

ja wstanę. To co chcę powiedzieć, myślę, że będę mówił głośno, będzie mnie słychać. Chcę się zwrócić 

do mojego kolegi, Ireneusza Popiela, Burmistrza. Ja oczywiście Panu Burmistrzowi dziękowałem za 14 

lat pracy w tej gminie. Jego nie było, więc teraz chcę uczynić to w jego obecności. Dziękuję Ci Irku, za 

te 14 lat pracy, współpracy. Cieszę się bardzo, że znalazłeś swoje miejsce i życzę Ci na tym nowym 
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stanowisku jak najlepiej. Mam nadzieję, że przynajmniej część tej sali, tak jak ja, życzy Ci dobrze. I żałuję 

tylko, że swoje wiedzę, umiejętności, wykorzystujesz na korzyść innej gminy a nie naszej. Dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? Proszę bardzo, 

zapraszam. 

Sołtys Woli Lipeckiej Adrian Kubiak: Ja do Pani jeszcze Burmistrz, 1 pytanie takie: bo mnie bombardują 

ludzie sms-ami. Chodzi mi, mieszkańcy złożyli do Pani prośbę, o progi zwalniające w miejscowości Wola 

Lipecka. Do tej pory nikt nie otrzymał takiej odpowiedzi co będzie z tym? Czy mogła by się Pani 

ustosunkować się jakoś do tego? 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Ja się odniosę, bo dzisiaj akurat została udzielona, 

pewnie zaraz do Państwa dojdzie ta informacja, musimy wykonać zmianę organizacji ruchu na tym 

odcinku, ale żeby to wykonać musimy mieć dokumentację. Będziemy chcieli taką dokumentację 

wykonać i po wykonaniu już tej dokumentacji, jeżeli będzie taka możliwość i dostaniemy zgodę 

wszystkich służb, to będziemy wtedy zbierali się tutaj, wnioskowali o zabezpieczenie tych środków w 

budżecie i żeby właśnie zamontować ten próg zwalniający. 

Sołtys Woli Lipeckiej Adrian Kubiak: Tak, tylko ja 1 rzeczy nie rozumiem, bo jeżeli ja bym na przykład 

z funduszu sołeckiego chciał takie progi zwalniające... 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę bliżej do mikrofonu bo słabo Pana słychać. 

Sołtys Woli Lipeckiej Adrian Kubiak: Dobrze. Jeżeli, bo ja nie rozumiem 1 rzeczy, bo jeżeli ja bym chciał 

z funduszu sołeckiego zakupić takie progi, to jest jak najbardziej i mogę je zakupić w trybie 

natychmiastowym, tak, postawić, postawić znaki, jest wszystko okej. A jeżeli się złoży do gminy to 

trzeba długo czekać. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: To jest tak samo, bo nawet jeżeli Pan będzie 

wnioskował i tryb akurat to będą zabezpieczone środki, które są w budżecie na drogę. Wy jako 

mieszkańcy z funduszu sołeckiego przeznaczacie te środki na drogę, na konkretny cel: na znaki, na próg 

zwalniający, na wykonanie dokumentacji. To już mamy wtedy, Wy nas informujecie we wrześniu, że na 

2025 rok chcecie taki, takie przedsięwzięcie, my się do tego przygotowujemy. Więc jeżeli zaznaczycie 

to w funduszu sołeckim, przeznaczenie środków na ten cel, będziemy jeszcze bardziej mogli ruszyć z 

całym tym przedsięwzięciem do przodu. 

Sołtys Woli Lipeckiej Adrian Kubiak: Dobrze, dziękuję. 

Zastępca Burmistrza Ornety Daniel Piotrkowski: Jeszcze, akurat Pani Przewodnicząca, czy mogę 

korzystać, wykorzystać, że jestem przy głosie? Chciałbym się trochę odnieść, odnośnie tej drogi 507, 

Pieniężno-Orneta i na i w mieście Orneta. Tutaj Pani Burmistrz bardzo mocno wnioskuje do Zarządu 

Dróg Wojewódzkich o wykonanie tego remontu na terenie miasta. Rozmawiamy o konstrukcji 

finansowej, która pozwoli dla Zarządu Dróg Wojewódzkich, jeżeli oni będą w stanie udźwignąć ten 

ciężar inwestycji, żeby taki, takie akurat zadanie zrealizować. Zmiana kategorii drogi na terenie miasta 

nie wchodzi w grę, bo akurat jest to droga o kategorii tej wyższej i tam muszą być spełnione 

obwarowania. Mieliśmy teraz, w miesiącu w listopadzie, w lipcu, spotkanie z Konserwatorem Zabytków 

i Konserwator Zabytków w wielu elementach nie chce uzgodnić tej dokumentacji dla Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. Choć teraz już, w jakiś tam, w miarę takie zielone, na niektórych elementach, zielone 

światło Zarząd Dróg Wojewódzkich dostał. Gdzieś projektanci wiedzą już, jak zmienić przebieg 

chociażby wjazdu na Osiedle Dąbrowskiego, zostały poczynione szereg tutaj ustaleń i myślę, że nawet, 

jeżeli będzie już ten projekt gotowy, to w najbliższej przyszłości na terenie miasta Orneta będzie 
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wykonany ten odcinek. Więc myślę, że tutaj Pani Burmistrz bardzo dużo wkłada wysiłku, żeby to 

zrealizować. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? Zapraszam. 

Sołtys Bażyn Czesław Zysk: Dzień dobry. Pani Burmistrz, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Mam 

pytanie, bo od 3 lat dostajemy pismo z ZDW odnośnie remontu ich chodnika. Ludzie łamią sobie nogi, 

ludzie chodzą środkiem asfaltu, bo nie można potem przejść. A od 3 lat przychodzi pismo, że nie 

przewidziano środków, nie przewidziano, nie przewidziano. A on dosłownie jest już prawie w rzece. To 

może zdejmiemy, utwardzimy żwirkiem, będzie lepiej?  

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: No niestety, tak jak Pan powiedział Zarząd Dróg Wojewódzkich 

ma swój budżet, swoje plany. My oczywiście monitujemy, prosimy wysyłamy i tyle możemy w temacie 

zrobić, bo nikt nie może powiedzieć dyrektorowi, że ma teraz przyjechać do Bażyn i zrobić i wysłać 

ekipę, więc jedyne co nam zostaje no to niestety cierpliwie czekać, że w końcu znajdą środki w budżecie 

i wykonają tą nakładkę na. Będziemy nieustannie wnioskować o to. 

Sołtys Bażyn Czesław Zysk: Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze pytania? Nie widzę. Jeszcze 

tak, proszę, zapraszam panie Radny Józefie. 

Radny Józef Marijko: Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz, Szanowni Państwo. Mam pytanie: Dlaczego 

na przyszły rok budżet, fundusz sołecki został zmniejszony? No to słyszę od różnych sołtysów. Od czego 

to jest uzależnione? Wiem, że od ilości mieszkańców, czyli poumierało dużo? Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Proszę Panią Skarbnik o udzielenie odpowiedzi. 

Skarbnik Gminy Anna Kich: Szanowni Państwo fundusz sołecki nalicza się z wysokości dochodów 

bieżących 2 lata wstecz. Te dochody wcześniej, bieżące, były większe, spowodowane było tym, że 

wypłacaliśmy 500+, później kolejne rok, były dodatki węglowe i inne. I ten budżet dochodów bieżących 

był dużo większy o 5 milionów o 10 milionów, a rok 2022 dochody bieżące spadły o właśnie o te 

zadania. Dlatego fundusz sołecki jest mniejszy. To w każdej gminie, nie tylko u nas. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję. Czy jeszcze są pytania? Nie widzę. A więc zamykam 

punkt 22 dzisiejszego porządku. 

 

23. Informacje i komunikaty. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: I przechodzimy do punktu 23 Informacje i komunikaty. Proszę 

Pani Burmistrz. 

Burmistrz Ornety Katarzyna Lasocka: Pierwszym komunikatem jakim chciałabym się podzielić z 

Państwem to zapraszam oczywiście na Dożynki Powiatowo- Gminne, które odbędą się 7 września w 

Karkajmach, na terenie firmy Prodrol. Bardzo serdecznie zapraszam wszystkich mieszkańców, także 

będzie to na pewno wydarzenie, na które warto przyjechać. Jeszcze od razu powiem, że odbywają się 

również wiejskie, lokalne nasze takie święta plonów i w Bażynach będzie teraz 31-ego, w Henrykowie 

1 września, na które również serdecznie zapraszam. Proszę obserwować naszą stronę Facebookową, 

bo wszystkie informacje są też ujmowane zawsze. Dodam jeszcze teraz taką informację, chciałam może 

na razie nieformalnie, ale niestety, żegnamy się z naszym Komendantem Straży Pożarnej, bo odchodzi 

na emeryturę zasłużoną i dodam tylko, że jest to naprawdę Pan Komendant z długoletnim stażem od 

91 roku był tutaj w naszej OSP i już w tym miesiącu kończy zasłużoną służbę, także żegnamy się. I bardzo 

dziękujemy za tą współpracę. Mam nadzieję, że będziemy mogli zawsze polegać na fachowości i na 

doradztwie Pana naszego Komendanta. Także dziękuję jeszcze raz. W moim imieniu i nas wszystkich. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Proszę Panią radną Danutę Kamińską. 
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Radna Danuta Kamińska: Witam ponownie ja mam takie miłe 2 sprawy. Tu chciałam bardzo serdecznie 

podziękować Panu Burmistrzowi Ireneuszowi Popielowi, za to, że wybudował drogę Ogrodowa, 

Pieniężnego i Kwiatową. Mieszkańcy są bardzo wdzięczni za to, bo... jakość życia zmieniła się znacznie 

i bardzo... 

[Wypowiedź z Sali: Nie Pieniężnego, tylko Piaskową]. 

Radna Danuta Kamińska: A przepraszam najmocniej. To też na ,,P” Kakaja eto raznica? Także bardzo 

dziękuję Panie Burmistrzu i oczywiście dziękuję Pani Burmistrz, że dokończyła tą inwestycję. To jedna 

taka, taka bardzo miła sytuacja. [z sali niezrozumiale] Nie, ja, ja tutaj nam podziękuję. Czekaliśmy 

bardzo długo, Zarząd Dróg Powiatowych, no kazał nam czekać dziesiątki lat. No mamy to, mamy to. To 

jest jedna sprawa. Kolejna sprawa to chciałam podziękować Pani Burmistrz, przekazać, nie 

podziękować, ale przekazać prezent, który przyjechał z Zastawna, z naszej zaprzyjaźnionej, miasta 

partnerskiego, gdyż po raz drugi zaprosiłam 40 osób: 35, 35 dzieci i 5 nauczycieli, którzy przyjechali do 

Zakopanego, żeby spędzić tam czas miło i żeby zapomnieć o wojnie. Zostałam zapytana czy nasza, czy 

dalej współpraca będzie utrzymywana, bo im bardzo na tym zależy, powiedziałam, że tak. I mam tu 

taki mały prezent, to tyle. Przekazuję go.  

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Zapraszam jeszcze mieszkańca. 

Mieszkaniec Ornety Dariusz Butkiewicz: Dzień dobry. Ja po ostatniej wypowiedzi Pani Radnej 

Kamińskiej muszę sprostować: to nie Pan Burmistrz Ireneusz Popiel wybudował drogi Piaskowa i 

Ogrodowa i Kwiatowa tylko chciałem przypomnieć Pani, Pani była Rada Miejska uchwaliła 

przystąpienia do Polskiego Ładu włączania tych dróg do Polskiego Ładu, Rada Miejska. A nie można 

mówić w ten sposób, że Burmistrz wybudował te drogi, to jest nieprawda. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie ma. Ja 

chciałam, bo zauważyliśmy tutaj, że dotarły do nas 2 Panie Sołtys. Pani Sołtys z Osetnika - Pani Beata 

Nicgorska i Pani Sołtys Bogatyńskiego - Pani Regina Cichosz. Zapraszam do urzędu w dniu jutrzejszym, 

po odebranie listu gratulacyjnego, bo niestety zostały już przez pracowników zabrane. Gratulujemy 

wyboru i liczymy na współpracę. 

 

24. Zamknięcie obrad. 

Przewodnicząca Rady Alicja Grodowska: Wyczerpaliśmy porządek dzisiejszych obrad. Dziękuję 

wszystkim za udział i zamykam 4 sesję Rady Miejskiej w Ornecie, do widzenia. 
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